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STE KUPILI KRUH?
PEKARNA ČEMAŽAR

Domačci piškoti

Srč̌cek d.o.o. iz Lukovice vam želi lepe in mirne
praznike ter sreč̌cno novo leto 2024.
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Naslednja številka Rokovnjača bo izšla 
25. januarja 2024; rok za oddajo član-
kov je 15. januar 2024 do 12. ure. 
Članki, ki bodo poslani po tem roku, v aktualni 
številki ne bodo objavljeni. Svoje članke, dolge 
največ 1500 znakov s presledki, pošljite po e-po-
šti na naslov: rokovnjac@lukovica.si. Sprejemamo 
le prispevke v elektronski obliki (word, PDF). Za 
več informacij pošljite sporočilo na zgoraj nave-
deni elektronski naslov.

ROKOVNJAČ je glasilo Občine Lukovica. Brezplačno ga prejemajo vsa gospodinjstva občine Lukovica; v.d. odgovornega urednika: Miha Ulčar; ure-
dniški odbor: Gregor Berlec, Andreja Čokl, Viktor Jemec in Drago Juteršek; ustanoviteljica: Občina Lukovica, Stari trg 1, 1225 Lukovica, t: 01/729 63 
00; jezikovni pregled: Anja Žabkar; spletna stran: www.lukovica.si; e-naslov: rokovnjac@lukovica.si; produkcija: IR IMAGE, Medvedova 25, Kamnik; 
trženje oglasnega prostora: IR IMAGE, Medvedova 25, Kamnik; naklada: 2.048 izvodov. Glasilo spada med proizvode, za katere se obračunava 5 % 
DDV (Zakon o davku na dodano vrednost, Uradni list RS, št. 13/11 – uradno prečiščeno besedilo s spremembami). Rokovnjač je vpisan v evidenco 
javnih glasil Ministrstva za kulturo RS pod zaporedno številko 1661 in v razvid medijev Ministrstva za kulturo RS pod zaporedno številko 380. 
Uredništvo si pridržuje pravico do krajšanja besedil glede na tehnične in materialne možnosti. Nenaročenih člankov ne honoriramo. Članki v rubriki 
pisma bralcev in politika niso lektorirani. Na naslovnici: Adventni venec sredi Šentvida; foto: Majda Kočar.

UVODNE BESEDE
Pred vami je praznična številka glasila Rokov-
njač, ki vam prinaša veliko zanimivega branja 
in pravi  decembrski praznični utrip v Črnem 
grabnu. Tokrat je kar nekaj prostora name-
njenega voščilom in dobrim željam, ki vam 
jih izrekajo društva in organizacije, ki delujejo 
v občini Lukovica.

V posebnem prispevku naša sodelavka An-
dreja piše o prazničnem kruhu, za to prilo-
žnost pa se je odpeljala do znane pekarne 
Srček, kjer je v pogovoru s Sebastijanom 
Čemažarjem izvedela veliko zanimivih stvari, 
povezanih s prazničnim kruhom in drugimi 
prazničnimi pekovskimi dobrotami. Prepri-
čan sem, da vam bo prispevek v veliko po-
moč, kako letos popestriti svojo praznično 
mizo.

V tokratni številki Rokovnjača vam predsta-
vljamo Krajevno skupnost Lukovica, ki ni 
samo največja krajevna skupnost v občini, 
temveč ima tudi največ dejavnosti, predvsem 
v obliki pogledov na aktualne izzive in pobu-
de članov sveta KS.

Nekaj koristnih informacij iz "pasjega sveta" 
bodo tokrat dobili lastniki in ljubitelji psov, saj 
smo opravili pogovor z vodjo pasjega centra 
Woof, Anjo Gluvić, ki deluje na Prevojah pri 
Šentvidu.

Zakorakali smo v božično-novoletni čas, ki 
ima pomembno mesto v našem načinu ži-
vljenja. Posebno božič ima s sporočilom, ki 
ga nosi, globok pomen, ki pa se ga v zadnjih 
desetletjih zaradi potrošniškega načina življe-
nja vse premalo zavedamo. Prav zato večina 
ljudi na ta praznik gleda skozi oči potrošnika, 
k temu pa veliko pripomorejo že od novem-
bra okrašene trgovine in bleščeči izdelki, ki jih 
enostavno moramo kupiti, saj brez njih pra-
znikov ne bomo mogli preživeti.

Žal nas takšna miselnost odvrača od bistva 
božično-novoletnih praznikov. Materialne 
dobrine nam namreč ne prinašajo pravega 
zadovoljstva. Nobena materialna dobrina ne 
more nadomestiti toplega medčloveškega 
odnosa. Zato so prazniki v prvi vrsti namenje-
ni, da svoj čas in pozornost namenimo svo-
jim najdražjim. Ne pomaga polno obložena 
miza, če za njo sediš sam. Bolje je, da je na 
mizi malo manj in da ob njej sedijo ljudje, ki 
jih imamo radi.

V svojem imenu in v imenu Andreje, Draga, 
Gregorja in Viktorja, članov uredniškega od-
bora Rokovnjača, vam želim lepe in prijetne 
božične praznike ter vse dobro v letu 2024. 
Doživite čarobnost praznikov s svojimi naj-
dražjimi.

Miha Ulčar
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Na vrata trkajo božični prazniki, za vogalom pa čaka novo leto

Spoštovane občanke in občani,

petega decembra smo s prižigom prazničnih luči na Starem trgu v Lu-
kovici tudi v naši občini vstopili v decembrski čarobni čas, ko se utrip 
vsakdanjega življenja malce spremeni. To je čas, ko se s svojimi najdraž-
jimi, prijatelji, sodelavci in znanci v soju prazničnih luči večkrat podru-
žimo in poveselimo. Kljub temu da nam je deževno vreme na prižigu 
decembrskih luči malce pokvarilo načrte, saj smo morali odpovedati 
kulturni program, je bilo ob praznični stojnični ponudbi vseeno prije-
tno in čarobno. Na svoj račun pa so prišli tudi najmlajši, saj je otroke v 
Kulturnem domu Janka Kersnika obiskal sveti Miklavž, ki se mi je nato 
pridružil in skupaj z menoj prižgal praznične luči.

Z veseljem sem se odzvala povabilu gasilk iz naše gasilske zveze na 
njihovo letno srečanje, ki je tokrat potekalo v Gostišču pri Čebelici na 
Brdu. Srečanje, ki se ga je udeležilo lepo število deklet in žena, ki so 
vključene v gasilsko organizacijo, je bilo v prvi vrsti namenjeno spo-
znavanju, druženju in delitvi izkušenj. Na srečanju sem jim čestitala za 
njihov dosedanji prispevek h gasilstvu ter jim zaželela uspešno delo še 
naprej.

Srečala sem se s predstavniki Gasilske zveze Lukovica in vseh petih pro-
stovoljnih gasilskih društev v naši občini, kjer je potekal tudi podpis 
pogodbe o opravljanju javne gasilske službe v občini Lukovica za leto 
2024. Na Občini Lukovica se zavedamo, da je javna gasilska služba po-
memben steber pri zagotavljanju varnosti naših občank in občanov ter 
njihovega premoženja, zato posebno skrb namenjamo finančni pod-
pori za delovanje naših gasilskih enot. Ob tej priložnosti se vsem ga-
silkam in gasilcem gasilskih društev zahvaljujem za njihovo nesebično 
delo na področju zaščite in reševanja v naši občini.  

Pred začetkom letošnjih božičnih praznikov bo Prostovoljno gasilsko 
društvo Lukovica na slavnostni seji obeležilo 135-letnico delovanja. Če-
stitke za tako visoko letnico delovanja jim bom na slavnostni seji izrekla 
tudi osebno in se jim zahvalila za njihovo požrtvovalno delo in dobro 
sodelovanje z Občino Lukovica. Tako visoka letnica delovanja pa ni v 
ponos samo gasilcem, temveč tudi vsem občanom, ki se zavedamo po-
membnosti gasilstva in plemenitega dela gasilcev. Na Občini Lukovica 
stremimo k temu, da bi gasilci PGD Lukovica v doglednem času dobili 
nov gasilski dom, kar je njihova želja že mnogo let, saj dosedanji dom 
ni več primeren in ustrezen za opravljanje njihovega dela.

Tudi letos sta Osnovna šola Janka Kersnika Brdo in Vrtec Medo organi-
zirala božično-novoletni bazar, ki je lepa priložnost za druženje in po-
vezovanje. Oba praznična dogodka sem z veseljem obiskala tudi sama. 

Tudi letos so pripravili zanimiv program, pestro pa je bilo tudi na stoj-
nicah, kjer so bili na voljo ročno izdelani okraski in voščilnice, ki so jih 
izdelali otroci in vzgojiteljice vrtca ter učenci in učitelji šole. Bazar ima 
vedno tudi dobrodelno noto, saj tako v vrtcu kot šoli zbrana sredstva 
od prispevkov namenijo v vrtčevski oziroma šolski sklad.

Z veseljem vam sporočam, da je zaključen 2. cikel odločanja občank 
in občanov o porabi dela proračunskih sredstev za leto 2024. Občina 
bo 17 projektom, ki so bili izglasovani lani in izvedeni v letošnjem letu, 
dodala 20 novih projektov v skupni vrednosti 82.033,68 EUR, ki ste jih 
prijavili in izglasovali letos. Več o tem si lahko preberete v tej številki 
Rokovnjača.

Naj vas ob tej priložnosti povabim na osrednjo občinsko prireditev ob 
dnevu samostojnosti in enotnosti ter novoletni koncert Godbe Luko-
vica, ki bo v Sončni dvorani na Brdu potekal 26. 12. 2023, ob 18. uri. 
Na prireditvi, kjer bodo poleg naših godbenikov nastopili tudi glasbeni
gostje in bo letos obarvana z rock ritmi, bomo obenem obeležili naš 
državni praznik. Prireditev bo odlična priložnost, da se med božično-
-novoletnimi prazniki podružimo, se poveselimo ob zvokih glasbe, s 
ponosom praznujemo državni praznik samostojnosti in enotnosti ter si 
stisnemo dlani in zaželimo drug drugemu vse dobro.

Drage občanke, dragi občani, na vrata trkajo božični prazniki, za vo-
galom pa čaka novo leto. Pred nami so praznični dnevi, polni pozitiv-
nih misli, voščil in lepih želja za prihajajoče leto. Izkoristimo praznič-
ne dni za drobne pozornosti, ki jih namenimo svojim bližnjim. Iskren 
pogled, topla beseda in dobra dela pogrejejo človeško srce. Praznični 
čas je odlična priložnost za skromnost, mir, sožitje, bližino, čarobnost 
in harmonijo, ki naj bodo naša vodila tudi v letu, ki prihaja. Želim vam 
prijetne božične praznike, v novem letu pa veliko uspehov, novih prilo-
žnosti, pozitivne energije, ljubezni in življenjske radosti.

Vaša žUpanja
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Investicije v izvajanju december 2023 
V teh dneh se zaključujejo še zadnja sanacijska dela občinskih cest.

Izvedena je bila preplastitev občinske ceste v naselju Šentvid pri Lu-
kovici, in sicer na odseku od križišča z regionalno cesto do križišča z 
lokalno cesto proti naselju Rafolče. V celoti je bila odstranjena obrabna 
plast voziščne konstrukcije, poškodbe spodnjega ustroja so bile glo-
binsko sanirane in na koncu je bila položena nova obrabna plast. Vre-
dnost del, ki jih je izvedlo podjetje Gorenjska gradbena družba d.d., 
znaša 62.879,41 EUR z DDV.

Na delu lokalne ceste proti Zlatemu Polju, pri gradu Brdo, je urejen 
odvod padavinske vode. Občina je financirala izvedbo mulde in za-
menjavo poškodovanih delov vozišča v vrednosti 4.658,27 EUR z DDV, 
medtem ko je lastnica sosednjega zemljišča krila stroške dobave in 
vgradnje robnikov ter izvedbe uvoza na parcelo. 

Preplastitev občinske ceste v Šentvidu pri Lukovici.

Izvedba mulde pri gradu Brdo.

Prenova ceste Krašnja–Blagovica na odseku Krajno Brdo je zaključena. 
Vrednost investicije znaša 65.770,91 EUR z DDV. V sklopu projekta so 
bili rekonstruirani deli lokalne ceste v skupni dolžini 400 m, vključno s 
pripadajočimi muldami ter obnovljenimi ali zamenjanimi propusti za 
odvod meteorne in zaledne vode. 

Prenova ceste na odseku Krajno Brdo.

Sanacijska dela poškodovanega odseka lokalne ceste Spodnji Petelinjek–Javorje.

Obnova dela ceste Bršlenovica–Prvine.

Zaključena investicija na športnem igrišču pri OŠ Janka Kersnika Brdo.

Ob vodotoku Javorščica so v zaključni fazi vsa sanacijska dela poško-
dovanega odseka lokalne ceste Spodnji Petelinjek–Javorje. Sledila bo 
še montaža zaščitne odbojne ograje, ki je že v naročilu. Dela v višini 
71.797,00 EUR z DDV je izvedlo podjetje Resnik d.o.o.

Na odseku lokalne ceste med naseljema Bršlenovica in Prvine je bil ob-
novljen del v dolžini 120 m. Izvedena je bila globinska sanacija dveh 
usadov, spodnjega ustroja in pripadajočih muld, propustov in ban-
kin. Vrednost del, ki jih je izvedlo podjetje GP Hribar d.o.o., je znašala 
50.031,92 EUR. 

Gradbena in obrtniška dela na športnem igrišču pri Osnovni šoli Janka 
Kersnika Brdo so končana. V sklopu del je bila v celoti zamenjana po-
vršina igrišč za mali nogomet, košarko in odbojko, prenovljena sta bila 
atletska steza z doskočiščem za skok v daljino in metališče za suvanje 
krogle. Ob tem so bila prenovljena in prestavljena obstoječa ter doda-
na nova igrala, namenjena manjšim otrokom. Prenovljena je okolica 
igrišča z novimi tribunami, ograjo, razsvetljavo, meteorno kanalizacijo, 
drenažami in zatravitvijo neutrjenih površin. Investicijo je sofinancirala 
Fundacija za financiranje športnih organizacij v Republiki Sloveniji, in 
sicer v višini 7.525,00 EUR.

Besedilo in foto: oBčinska UpraVa
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Na Starem trgu v Lukovici zagorele decembrske luči
V torek, 5. decembra 2023, so na Starem trgu v Lukovici na posebnem dogodku zagorele decembrske luči, ki jih je županji mag. Olgi 
Vrankar pomagal prižgati sam sveti Miklavž.

Sveti Miklavž je tudi letos obiskal otroke iz župnije Brdo. Da je ta župnija 
res številčna, smo se lahko prepričali na dveh predstavah, ki so ju pripra-
vili in zaigrali animatorji župnije. Otroci so s svojimi starši namreč obakrat 
dodobra napolnili dvorano Janka Kersnika v Lukovici.  
Pred začetkom predstave je združeni otroški pevski zbor pod taktirko Pe-
tre Avbelj zapel dve pesmi o svetem Miklavžu, še eno pa pred njegovim 
prihodom, da so se otroci malo umirili.

nila Godba Lukovica in temu je sledilo odštevanje pred prižigom. Čeprav 
je tokratni prižig motilo deževje, zaradi česar je odpadel načrtovan kul-
turni program, je bilo pred dvorano vseeno zelo živahno, zahvaljujoč tudi 
številnim stojnicam z najrazličnejšimi dobrotami. Poleg blagovne znam-
ke Zakladi Črni graben so se na stojnicah predstavili še KUD Fran Maselj 
Podlimbarski z izdelki iz slame, kmetija Pr' Matožet, čebelarstvo Nakrst 
in čebelarstvo Dular. Kar zasmejalo se nam je, ko so nam v preddverju 
ponudili slastne trojanske krofe Gostinskega podjetja Trojane, nutelline 
palačinke Mladinskega kluba Stik in vročo čokolado, ki so jo pripravile 
članice DPŽ Blagovica - Trojane.

Podpis Pogodbe o opravljanju javne gasilske službe v občini 
Lukovica za leto 2024

Na srečanju predstavnikov Gasilske zveze Lukovica in vseh petih 
prostovoljnih gasilskih društev z območja občine Lukovica dne 6. 
12. 2023 je potekal tudi podpis Pogodbe o opravljanju javne gasil-
ske službe v občini Lukovica za leto 2024.

IUspešno sodelovanje med društvi ter čim manj turbulentno leto želi-
mo vsem članicam in članom gasilskih društev.
Na pomoč!

Besedilo in foto: oBčinska UpraVa

Predstava, ki so jo pripravili in odigrali animatorji župnije Brdo, je govorila 
o medsebojnih odnosih, ki naj ne bodo nestrpni, ampak prijateljski, ter 
o tem, da moramo kdaj znati reči tudi  »oprosti, ne bom več.« Bodimo 
prijatelji je nauk, ki smo ga tokrat izluščili iz predstave.
Igralci so ob pomoči vseh v dvorani priklicali tudi svetega Miklavža, a so 
zaradi njegovega spremstva, ki ni na najboljšem glasu, hitro pobegnili 
z odra. Sveti Miklavž je zbrane najprej povprašal po molitvi in kaj hitro 
ugotovil, da znajo mladi še kako dobro moliti. Zato je najprej obdaril ve-
roučence prvega in drugega razreda, nato pa še ostale. Brez darila nista 
ostala niti  župnik Bernard in duhovni pomočnik Gregor.
Potem, ko je sveti Miklavž obdaril vse otroke, ga je čakalo še pomembno 
opravilo, da skupaj z županjo mag. Olgo Vrankar prižge novoletno okrasi-
tev na Starem trgu v Lukovici. Prižig luči je z veselimi koračnicami nazna-

Sveti Miklavž je odšel, nas pa bo lepo razsvetljeno središče Lukovice do 
konca praznikov spominjalo, da smo v veselem decembru. Kljub temu pa 
se spomnimo tudi osamljenih in bolnih ter jim namenimo kakšno minu-
to svojega časa. Svet bo za njih in nas veliko lepši.

Besedilo in foto: drago jUteršekk
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Občina Lukovica bo izvedla 20 novih projektov 
v okviru participativnega proračuna! 
Zaključen je 2. cikel odločanja občank in občanov o porabi dela proračunskih sredstev za leto 2024. Občina bo tako 17 projektom, ki so 
bili izglasovani lani in izvedeni v letošnjem letu, dodala 20 novih projektov v skupni vrednosti 82.033,68 EUR, ki ste jih prijavili in izgla-
sovali letos.

Krajevna 

skupnost

Naziv projekta Kratek opis projekta Vrednost v 

EUR

Krašnja Postavitev 
defibrilatorjev

Postavitev avtomatskega 
zunanjega defibrilatorja v vaseh 
Krajno Brdo in Vrh nad Krašnjo.

4.200,00

Krašnja Zamenjava cevi 
v hidrantnih 
omaricah

Zamenjava dotrajanih tlačnih 
C cevi v hidrantnih omaricah in 
postavitev hidrantne omarice v 
spodnjem delu vasi Koreno.

3.396,20

Krašnja Vgradnja 
zaščitnih mrež in 
postavitev klopi

Vgradnja zaščitnih mrež in po-
stavitev klopi na šolskem igrišču 
v Krašnji.

3.050,00

Prevoje Ureditev zemlji-
šča za postavi-
tev kozolca

Ureditev terena pred prestavi-
tvijo Andrejkovega kozolca na 
zemljišču parcelna št. 1546, ki bo 
namenjen medgeneracijskemu 
druženju.

4.556,00

Prevoje Prestavitev in 
obnova kozolca

Prestavitev in obnova 160 let 
starega Andrejkovega kozolca v 
Šentvidu iz parcelne št. 1533/7 na 
parcelno št. 1546.

4.995,90

Prevoje Nakup mivke za 
igrišče za odboj-
ko na mivki

V letu 2023 smo pristopili k izved-
bi igrišča za odbojko na mivki. 
Za dokončanje projekta je treba 
nakupiti dodatno mivko.

5.000,00

Prevoje Zamenjava 
hidrantnih 
omaric

Postavitev 8 do 10  hidrantnih 
omaric v naseljih Prevoje, Imovi-
ca, Šentvid in Vrba.

5.000,00

Trojane Postavitev 
defibrilatorja in 
nakup šolske 
vadbene lutke

Nakup avtomatskega zunanjega 
defibrilatorja, ki bo nameščen v 
vasi Hribi, ter nabava šolskega 
avtomatskega defibrilatorja z 
lutko za namen učenja uporabe 
AED na območju KS Trojane.

3.000,58

Krajevna 

skupnost

Naziv projekta Kratek opis projekta Vrednost 

v EUR

Blagovica Postavitev defibri-
latorjev

Postavitev avtomatskega zuna-
njega defibrilatorja v naseljih 
Gabrje in Mali Jelnik.

3.998,92

Blagovica Postavitev defibri-
latorjev

Postavitev avtomatskega zuna-
njega defibrilatorja v naseljih 
Blagovica in Zgornje Loke.

3.998,92

Lukovica Namestitev pitnika Montaža pitnika s pitno vodo ob 
športnem igrišču v vasi Gradišče.

5.000,00

Lukovica Namestitev hidran-
tnih omaric

Namestitev hidrantnih omaric (4 
kosi) z vso vključeno opremo v 
vasi Preserje pri Lukovici.

3.850,00

Lukovica Zamenjava dotra-
janih hidrantnih 
omaric

Obnovitev oz. zamenjava dotraja-
nih hidrantnih omaric (9 kosov) 
v naseljih Lukovica, Trnjava, Pre-
serje, Koseze, Čeplje, Brezovica 
in Znojile.

4.725,00

Lukovica Postavitev defibri-
latorjev

Postavitev avtomatskih zunanjih 
defibrilatorjev (3 kosi) na obmo-
čju naselij Spodnje Koseze in 
Brdo pri Lukovici.

4.850,00

Rafolče Nakup in postavitev 
hidrantnih omaric

Nakup in postavitev hidrantnih 
omaric (6 kosov), ki bi v naseljih 
Dupeljne, Vrhovje, Straža in Rafol-
če pripomogle pri preprečevanju 
širjenja požara.

2.662,00

Rafolče Nakup, postavitev in 
izvedba tečaja AED

Nakup avtomatskega zunanjega 
defibrilatorja za vasi Dupeljne 
in Vrhovlje. Izvedba tečaja za 
uporabo AED.

4.450,16

Rafolče Obnova info 
table in sakralnega 
znamenja ter nakup 
smreke

Obnova dotrajane info table za 
obveščanje občanov, obnova 
sakralnega znamenja – simbola 
dediščine v Vrhovljah ter nakup 
trajne novoletne smrekice za KS 
Rafolče.

4.000,00

Zlato 
Polje

Postavitev otroških 
igral

Postavitev novih otroških igral ob 
športnem igrišču v KS Zlato Polje.

5.000,00

Zlato 
Polje

Ureditev parka Ureditev parka z mizo, klopmi 
in košem za smeti ter zasaditev 
dreves med kapelo in športnim 
objektom ob obstoječem 
drevoredu.

3.000,00

Zlato 
Polje

Ureditev parka Ureditev parka z mizo, 
klopmi in košem za smeti ter 
zasaditev dreves med kapelo 
in športnim objektom ob 
obstoječem drevoredu.

3.000,00
Podrobnejši pregled glasovanja je predstavljen v nadaljevanju.
 
Kljub temu da je projekt 4 – Postavitev defibrilatorjev (Spodnje Loke 
in Žirovše) dosegel večje število točk kot projekt 3 – Vgradnja zaščitnih 
mrež in postavitev klopi, se ni uvrstil v izvedbo, saj je njegova vrednost 
presegala razpoložljiva sredstva, ki so bila v okviru participativnega pro-
računa namenjena za območje KS Krašnja, t. j. 11.004,95 EUR. Projekt bi 
z vključitvijo presegel celoten znesek, namenjen KS Krašnja, zato se je 
skladno s pravili izvedbe participativnega proračuna preskočil, v izvedbo 
pa je bil umeščen naslednji, katerega vrednost je bila dovolj nizka, da 
se je še lahko vključil, ne da bi bila presežena vrednost, namenjena za 
območje KS Krašnja.

Komisija za ocenjevanje projektnih predlogov in ugotavljanje izidov gla-
sovanja o projektnih predlogih participativnega proračuna za leto 2024 v 
Občini Lukovica je v torek, 28. 11. 2023, ugotovila izid glasovanja.
Glasovanja se je udeležilo 311 prebivalcev krajevnih skupnosti (v nada-
ljevanju KS) Krašnja, Prevoje in Trojane, ki so izglasovali, da gre v izvedbo 
9 projektov. Za območja KS Blagovica, KS Lukovica, KS Rafolče in KS Zlato 
Polje pa je bilo že brez glasovanja avtomatsko v izvedbo uvrščenih 11 
projektov. Za območje KS Češnjice predlogov tokrat ni bilo.
Iz KS Krašnja je prišlo 152 glasovnic oz. 49 % vseh glasovnic (od tega 6 
neveljavnih), iz KS Prevoje 84 glasovnic oz. 27 % vseh glasovnic (od tega 
4 neveljavne) in iz KS Trojane 75 glasovnic oz. 24 % vseh glasovnic (od 
tega 3 neveljavne).
Izglasovani projekti, ki bodo vključeni v občinski proračun za leto 2024, 
so:

Za projekte iz območja KS Blagovica, Lukovica, Rafolče in Zlato Polje 
glasovanje ni bilo izvedeno, saj je skupna višina razpoložljivih sredstev 
zadostovala, da se ti projekti uvrstijo direktno v izvedbo. 

Vsem, ki ste prispevali vaše predloge in glasove, se najlepše zahvaljuje-
mo za sodelovanje in izkazan interes, da občino skupaj naredimo še bolj 
urejeno, varno, dostopno in prijetno za bivanje.

foto: oBčinska UpraVa
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Januar 2024

Februar 2024

1.2.2024 Velika Planina Klubsko sankanje Moto klub Rokov-
njači

6.2.2023, ob 
18. uri

KD Janka 
Kersnika

Prireditev ob kultur-
nem prazniku

Občina Lukovica

10.2.2024 Veidrov trg, 
Šentvid

Pustna povorka Turistično društvo 
sv. Vid

Marec 2024

23.3.2024 KD Janka 
Kersnika

Koncert ob materin-
skem dnevu

TOD Brdo Luko-
vica

23.3.2024 Veidrov trg, 
Šentvid

Postavitev butare 
velikanke

Turistično dru-
štvo sv. Vid

25.3.2024 ob 
10. uri

Parkirišče ob 
Gradiškem 
jezeru

Pohod ob materin-
skem dnevu

Društvo pode-
želskih žena 
Lukovica

April 2024

20.4.2023 Gasilski dom 
Prevoje

Gasilski dan PGD 
Prevoje

PGD Prevoje, 
Klemen Zajc

27.4.2024 Stari trg, 
Lukovica

Peregrinov sejem TOD Brdo 
Lukovica

27.4.2024 Pungartniko-
va hiša, Stari 
trg, Lukovica

Individualna Likovna 
razstava enega ali 
več članov Likovne 
sekcije

Društvo upoko-
jencev Lukovica 
- Likovna sekcija

27.4.2024 Vrba (nadvoz 
AC)

Otvoritvena vožnja 
Moto klub Rokov-
njači

Moto klub 
Rokovnjači

Maj 2024

Junij 2024

1.6.2024 Šolsko igrišče 
Osnovna šola 
Janka Kersni-
ka Brdo

Lukov'ca športa 2024 Športno društvo 
Lukovica

4.6.2024 Zavod RS za 
transfuzijsko 
medicino, 
Šlajmerje-
va 6, 1000 
Ljubljana

Krvodajalska akcija 
Motorist za življenje

Moto klub 
Rokovnjači

5.6.2024 od 12. 
ure dalje

Vas Gradišče 
pri Lukovici

Srečanje Gradišč 
Slovenije 2024

TD Gradišče pri 
Lukovici

7. - 9. 6.2024 Idrija Strokovna vikend 
ekskurzija Moto klub 
Rokovnjači

Moto klub 
Rokovnjači

8.6.2024 Krašnja PGD Krašnja - 
Gasilska veselica in 
prevzem gasilskega 
vozila GVM-1

PGD Krašnja

14.06.2024 Šentvid pri 
Lukovici

Vidov večer z otvori-
tvijo kozolca

Turistično dru-
štvo sv. Vid

14. - 16.6.2023 Vrba (nadvoz 
AC)

Motokros in enduro 
vikend

Moto klub 
Rokovnjači

16.6.2024 Veidrov trg, 
Šentvid pri 
Lukovici

Vidov sejem Turistično dru-
štvo sv. Vid

Julij 2024

3.7.2024 Stari trg, 
Lukovica

Nočna vožnja Moto 
klub Rokovnjači

Moto klub 
Rokovnjači

Avgust 2024

9.8.2024 Veselica PGD Blago-
vica s skupino GADI

PGD Blagovica

10.8.2024 Veselica PGD Bla-
govica z Dejanom 
Vunjakom

PGD Blagovica

24.8.2024 Stari trg, 
Lukovica

Klubski pohod Moto 
klub Rokovnjači

Moto klub 
Rokovnjači

30. - 31. 8.2024 Vrba (nadvoz 
AC)

Motokros mini 
vikend

Moto klub 
Rokovnjači

September 
2024

6.9.2024 Sončna 
dvorana

Občinski praznik 
občine Lukovica

Občina Lukovica

7.9.2024 Vrba (nadvoz 
AC)

Moto piknik Moto 
klub Rokovnjači

Moto klub 
Rokovnjači

15.9.2024 od 8. 
ure dalje

Okolica 
Gradiškega 
jezera

21. tek okoli Gradi-
škega jezera

TD Gradišče pri 
Lukovici

29.9.2024 Vrba (nadvoz 
AC)

Zaključna vožnja 
Moto klub Rokov-
njači

Moto klub 
Rokovnjači

Oktober 2024

5.10.2024 Lukovica Ex-tempore - Memo-
rial Draga Jermana

Društvo upoko-
jencev Lukovica 
- Likovna sekcija

6.10.2024 Dan požarne varno-
sti PGD Blagovica

PGD Blagovica

19.10.2024 Stari trg, 
Lukovica

Lukov sejem TOD Brdo 
Lukovica

predvidoma 
18., 19. in 
20.10.2024

Pungartniko-
va hiša, Stari 
trg, Lukovica

Razstava likovnih 
in rokodelskih del 
članov Likovne in 
rokodelske sekcije

Društvo upoko-
jencev Lukovica 
- Likovna sekcija

November 
2024

15.11.2024 Spletna 
stran Občine 
Lukovica

Razstava likovnih 
del članov Likovne 
sekcije na spletu

Društvo upoko-
jencev Lukovica 
- Likovna sekcija

December 
2024

7.12.2023 Občni zbor in 
prednovoletna 
zabava Moto klub 
Rokovnjači

Moto klub 
Rokovnjači

DATUM KRAJ NAZIV PRIREDITVE ORGANIZATOR DATUM KRAJ NAZIV PRIREDITVE ORGANIZATOR

Prijavljene prireditve in dogodki 2024
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www.lekarnica.com

obiščite
spletno
lekarno

So poti, ki vodijo v nove kraje,

so poti, na katerih se marsikaj doživi,

so poti, ki vodijo v nova spoznanja

in so poti, ki vodijo v srca ljudi.

Srečno 2024!

t: 01 724 45 82

Delovni čas: pon–pet 7:45-19:15

in sob 7:45-12:15
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Predstavitev Krajevne skupnosti Lukovica
Predstavitev Krajevne skupnosti (KS) Lukovica kot največje KS v občini, tudi z največ dejavnostmi, je predvsem v obliki pogledov na 
aktualne izzive in pobude, ki so jih pripravili člani sveta KS.

KS Lukovica obsega območja naslednjih naselij: Brdo pri Lukovici (11 
prebivalcev), Čeplje (87), Gradišče pri Lukovici (254), Lukovica pri Dom-
žalah (409), Preserje pri Lukovici (92), Trnjava (284), Spodnje Koseze 
(114), Spodnje Prapreče (243), Videm pri Lukovici (42), Zgornje Prapre-
če (67) – skupaj 1603 prebivalci (Statistični urad, 2021).
KS Lukovica je bila ustanovljena 11. novembra 1964 na zboru voliv-
cev, da bi organizirala gradnjo in skrbela za vzdrževanje komunalnih, 
stanovanjskih, gospodarskih, zdravstvenih in drugih skupnih naprav 
za potrebe krajanov. Prvi predsednik je bil Franc Stoschitzky, nato 11 
let Anton Mav, mizar iz Lukovice, za njim pa profesor Valentin Perne 
do svoje smrti leta 1981. V tem obdobju so dobili vodovod, povečali 
pokopališče, zgradili več mostov in transformatorskih postaj z nizkona-
petostnimi omrežji, razširili telefonsko napeljavo in javno razsvetljavo, 
obnovili več cest (makadamskih), cesti v Lukovici in do Čepelj pa sta bili 
asfaltirani (Stražar: Črni graben, 1985).
Struktura in naloge
Krajevna skupnost Lukovica ima ambiciozen svet KS, ki ga sestavlja 11 
članov za šest volilnih enot za območje naselij:
• Lukovica pri Domžalah in Brdo pri Lukovici – 3 člani sveta (Matevž 

Blatnik, Mateja Pestotnik in Gregor Lapornik),
• Zgornje Prapreče in Gradišče pri Lukovici – 2 člana (Jožica Sambol 

in Mavricij Vidmar),
• Preserje pri Lukovici – 1 član (Andrej Jemec),
• Spodnje Koseze, Videm pri Lukovici in Spodnje Prapreče – 3 člani 

(Dejan Molan, podpredsednik KS, Tina Štupica in Ivana Dujc),
• Čeplje –1 član (Tadej Novak),
• Trnjava –1 član (Nuša Pipp, predsednica KS).
Vsaka enota ima svoje predstavnike, ki skrbijo za lokalne zadeve in se 
zavzemajo za izboljšanje življenja občanov.
V KS Lukovica ugotavljajo, da se naseljenost neenakomerno povečuje 
in bi se morali ponovno prešteti po posameznih volilnih enotah ter 
proporcionalno določiti člane sveta glede na število prebivalcev.

Projekti in pobude za lokalni razvoj
Krajevna skupnost Lukovica se sooča s številnimi izzivi in priložnostmi. 
Eden od ključnih poudarkov je usmerjenost v prometno in infrastruk-
turno ureditev.
Zaradi velikega priseljevanja v zadnjih letih (že od l. 2018) člani KS večjo 
pozornost namenjamo opozarjanju, predlogom in pobudam za uredi-
tev dokumentacije in izgradnjo križišča oz. dodatnega zaviralnega 
pasu na magistralni cesti za vstop in izstop iz naselja Trnjava, razširitev 
občinske ceste s pločnikom v vas, izgradnjo novega prepotrebne-
ga mostu čez potok Zlatopoljšica. Po trditvah občine so omenjena 
dela v pristojnosti Direkcije RS za infrastrukturo in projektanti DRSI so 
že naredili prometno analizo. Ko se bo delalo križišče v Trnjavi, se bosta 
obenem urejala tudi cesta v Trnjavo in most čez Zlatopoljščico s pripa-
dajočo razsvetljavo. O časovnici še ni bilo govora.

KS Lukovica je predlagala in bo tudi financirala izgradnjo javne razsve-
tljave v naselju Trnjava čez gozdiček proti severu, v drugi del vasi, kjer 
so otroci, ki morajo posebno v zimskem času hoditi skozi temačni gozd. 
Dela bi se že izvedla, pa so se trenutno zaustavila zaradi nestrinjanja 
lastnika zemljišča po celi trasi, ki mora dovoliti vkopavanje električnih 
kablov in drogov. Upamo, da bodo z občino čimprej našli skupni jezik, 
da lahko zaženemo vsaj en projekt v naselju, saj gre za varnost otrok.

Krajevna skupnost v prizadevanju za trajnostni razvoj 
kot varuh okolja in varnosti
V KS Lukovica je tudi kar nekaj kilometrov lastniško še neurejenih 
in nekategoriziranih cest.  KS podpira in spodbuja vsa prizadevanja 
lastnikov in občine, da  postopno in čimprej ustrezno uredijo doku-
mentacijo za kategorizacijo cest in se tako omogoči urejanje cest po 
predpisih in standardih, saj je še veliko ozkih, neustreznih, nevarnih, 
neasfaltiranih  in nevzdrževanih cest, ki so v dnevni rabi jeznih obča-
nov, ki so izpostavljeni prometnim nevarnostim. Občina pa v sklopu 
izvajanja gospodarske javne službe lahko vzdržuje le kategorizirane 
ceste.
V sodelovanju z lastniki, Občino in Darsom bi bilo treba čimprej sani-
rati plaz nad magistralno cesto v Trnjavi,  ki ga je zaradi hude nevihte 
povzročil hudournik in ga vsaka nadaljnja nevihta ogroža, da se še bolj 
splazi.
Izgradnja kanalizacije je predvidena najprej v Zgornjih Praprečah in 
v Gradišču, za ostala naselja pa je treba najprej pridobiti ustrezna do-
voljenja. Veliko občanov še ne ve, kaj bo s kanalizacijo in zato tudi ne 
moremo črpati subvencij, ki so razpisane za čistilne naprave.
Opozarjajo na takojšnji pristop k izgradnji napeljave kanalizacije po 
Maklenovcu, saj so fekalije sedaj speljane v kanal ob cesti. V skladu s 
predpisi pa morajo imeti vsi objekti nepretočne greznice oz. male či-
stilne naprave.
KS Lukovica opozarja in prosi za redno čiščenje ograjene, zelo ozke 
kolesarske oz. pešpoti ob magistralni cesti Lukovica–Trnjava in njeno 
razširitev. Vzdrževanje te poti je v pristojnosti Direkcije RS za infrastruk-
turo. V delu so že tudi državni projekti za novo kolesarsko stezo, ki bo 
verjetno potekala vzdolž ob reki Radomlji skozi celo občino.
KS Lukovica občino opozarja na prekomerni avtocestni hrup in one-
snaževanje škodljivih delcev v zraku tako v nočnem kot dnevnem 
času vzdolž cele občine. V najožjem delu, med dvema hriboma v na-
selju Trnjava, pa je avtocestni hrup še toliko večji. Tudi če občina nima 
pristojnosti na področju protihrupnih ukrepov zaradi obratovanja av-
toceste, lahko naroči izvedbo monitoringa hrupa (standardi so se v l. 
2023 spremenili, so strožji kot prej) po lastnem izboru, ki je neodvisen 
od DARS-a, ter tako opozarja na nepravilnosti in izvedbo protihrupnih 
ukrepov, ki jih mora izvajati DARS.
Za igrišče pri Bregarjevih KS občino prosi za ureditev že vložene spre-
membe namembnosti iz kmetijske zelene površine v športni park. Ob-
čina odgovarja, da bo sprememba dejansko možna le pod pogojem, 
da bodo pozitivna mnenja vseh pristojnih nosilcev urejanja prostora.

Ozka in slaba cesta z nevarnim mostom v Trnjavi. Kamnolom v Kompoljah.
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Že od l. 2016 občani in KS ostro nasprotujejo kakršnikoli razširitvi ka-
mnoloma Kompolje in njegovi legalizaciji ter pridobitvi koncesije za 
obratovanje. Soglašajo samo s sanacijo kamnoloma, da se od 2 do naj-
več 5 let preneha izkoriščanje mineralnih surovin ter jasno opredeli na-
membnost tega degradiranega območja po dokončani sanaciji. Pote-
klo je že 5 let in se ni zgodilo še prav nič. Nasprotno, lastnik je ponovno 
vložil prošnjo celo za povečanje in za koncesijo za črpanje mineralnih 
surovin, kljub ostremu nasprotovanju preko 160 krajanov. V KS so pre-
pričani, da imajo v občini en kamnolom s koncesijo 800 m stran več kot 
dovolj in da je le sprenevedanje v korist kapitala in na škodo prebival-
stva ter trajno degradiranega območja.
Občani opozarjajo na redno čiščenje cestnih jarkov, pločnikov in 
cest iz izvoza Kamnoloma Lukovica ter mokrenje separacije v po-
letnih sušnih obdobjih.
KS v občinskem projektu tržnica ob Pungartnikovi hiši predlaga tudi 
izgradnjo otroškega igrišča in igral, ki ga v centru Lukovice ni, da bi 
tudi na ta način oživili mestno jedro, kar je Občina v svojih projektih 
tudi upoštevala.

Kamnolom v Lukovici.

KS predlaga izgradnjo pločnikov na cestah proti šoli Maklenovec–
Brdo in Selo–Brdo.   Priprave že potekajo, med Maklenovcem in Šentvi-
dom pa zaradi obstoječe poselitve ni izvedljivo.
KS predlaga, da se v Lukovici šolska pot označi s prometnim znakom 
“Dovoljeno za lokalni promet” in z omejitvijo hitrosti vožnje na 
najmanjšo možno, saj Google Maps voznike po tej poti pelje proti Brdu 
in Gostišču pri Čebelici.
V Lukovici se pojavljajo tudi problemi s parkiranjem, saj ni zadosti 
parkirišč. Zmanjšati bo treba promet skozi naselje Lukovica, povečati 
in urediti parkiranje pred trgovino TUŠ, saj je premalo parkirnih mest, 
posledično pa avtomobili, tudi večji, parkirajo na pločnikih, kar je za 
pešce in matere z vozički ogrožanje varnosti. Občina nima pristojnosti 
glede parkiranja pred trgovino Tuš, ostala parkirišča pa so predvidena 
tudi s projektom Trg in tržnica. Predlagajo tudi prestavitev parkirišča za 
invalide, ki je na poševnini, v naklonu ob ekološkem otoku pri trgovini 
Tuš.

Prostor za bodočo tržnico.

Opozarja se na problematiko prehitrih voženj v naselju Lukovica, 
Zgornje in Spodnje Prapreče, Preserje …, kjer so udeleženci tudi 
otroci, ni pa primernih pločnikov. Večkrat so že predlagali postavitev 
merilcev hitrosti, signalizacijskih tabel “Vi vozite” ali cestnih grbin. Nad 
slednjimi Občina ni navdušena, za ostale postavitve pa je potrebno so-
glasje lastnika zemljišča, kjer se postavi prometna signalizacija.

Središče Lukovice.

Gotska cerkev sv. Luka v Praprečah iz 16. stoletja.

Večkratna pobuda KS in občanov ob cesti na lokaciji od nadvoza nad 
AC v smeri Zgornje Prapreče–Lukovica je, da bi tam postavili meri-
tev prekoračene dovoljene hitrosti, saj so hitrosti na tem delu bistve-
no večje, kot bi smele biti (otroci) in tudi obremenjenost ceste, tudi s 
strani tujih vozačev, je zaradi smeri napotitve na priljubljeno Gradiško 
jezero vse večja.
Občino opozarjajo, naj redno čisti kanale in jarke meteornih vod 
in vodnih kanalov po naseljih ter naj opozarja tudi na čiščenje vodo-
tokov, ki so v lasti države, saj so bile zaradi neočiščenih in zaraščenih 
vodotokov in kanalov v naseljih že poplave, ki so občanom povzročile 
škodo.
KS predlaga povečanje hišic z večjimi strehami na obstoječih avto-
busnih postajališčih vzdolž KS, kar se tudi že načrtuje po celi obči-
ni, saj se posebno v jutranjih in deževnih časih otroci in ostali vozniki 
gnetejo pod majhnimi strehami. Avtobusne postaje bi lahko bile tudi 
javne table za seznanitev s tekočimi dogodki in raznimi obvestili.
Na osnovi predlogov KS so bile izvedene nekatere označbe na cestiščih 
in montirana ogledala, vse za večjo varnost v prometu.
KS opozarja na probleme ekoloških otokov in zabojnikov za sme-
ti, kjer se odlaga vse mogoče od vsepovsod. Poseben problem je pred 
uvozom preko mostu AC v Zgornje Prapreče.
KS je v letošnjem letu na pokopališču na Brdu odstranila prerasle ci-
prese ob zabojniku za sveče in posadila nove mlade tise ter posula pot-
ke ob grobovih s peskom. Tudi sicer kosijo, posipajo s peskom in urejajo 
pokopališče na Brdu.
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KS opozarja na prevelik tovorni promet skozi Lukovico in naprej po 
stari magistralni cesti. Opažajo izrazito povečanje v jutranjem času, 
saj iz preobremenjene avtoceste vozniki osebnih in tovornih vozil iz-
stopijo iz AC v Lukovici in nadaljujejo pot po magistralni cesti, kjer se 
promet izrazito poveča in upočasni.

Podjetništvo
Prvo podjetje v obrtni coni je Avto Kveder, ki ima v svojem objektu 
še nekaj drugih dejavnosti in firm in je zaenkrat edino. Obrtna cona 
Lukovica je ponovno prekvalificirana v poplavno območje. Inštitut za 
vodarstvo je za Občinski prostorski načrt izdelal hidrološko študijo in 
obrtna cona se sedaj nahaja v razredu srednje poplavne nevarnosti, 
kjer pa gradnja objektov ni dovoljena, zato je občina dala izdelati načr-
te za predhodno omilitvene ukrepe, s katerimi bo zmanjšana poplavna 
nevarnost in povečana možnost delovanja novih podjetij.

Brdo s cerkvijo Marijinega vnebovzetja, gradom, šolo in Čebelarskim centrom Slovenije.

Na tem območju se dogaja separacija odpadnega in gradbenega 
materiala, na kar se je že večkrat opozorilo Občino, da že na tako obre-
menjenem območju v bližini Kamnoloma Lukovica to ni primerna de-
javnost za naselje in občane.

Separacija odpadnega in gradbenega materiala.

Lokalne iniciative in sodelovanje z občino
Krajevna skupnost sodeluje z lokalnimi organizacijami, društvi in po-
samezniki. V oktobru 2022 je finančno pomagala (15.557,00 €) Ga-
silskemu društvu Lukovica pri nakupu novega gasilskega vozila, 
s katerim je zagotovljena varnost prebivalcev na njihovem požarnem ob-
močju in drugod. GD Lukovica tudi sicer vsako leto donirajo večja sredstva.

Vzpodbujanje družabnih dogodkov in oživljanje 
tradicij
Želeli bi oživiti nekdaj tako poznano dvodnevno prireditev Rokov-
njaški tabor. Z veseljem sprejemajo nove predloge tudi glede tega. 
Posebej toplo vabljeni mladi, ki boste tu gradili svojo prihodnost, da 
podate vaše predloge in pobude, pa tudi pripombe in opozorila.
Turistično društvo vsako leto prireja Lukov sejem in druge prireditve. 
Dela na področju turizma je še veliko. Zaživeti morajo še nekatera manj 
dejavna društva.
Zelo aktivno je Društvo upokojencev, trudi pa se tudi Kulturno društvo, 
predvsem MoPZ Janko Kersnik, pa mnoga ostala društva ...
KS Lukovica vsako leto finančno pomaga pri pripravi teka okrog Gradi-
škega jezera, pri pripravi miklavževanja idr.

Vizija za boljšo skupnost
Nekaj ovir predstavlja tudi to, da je večina v svetu KS še zaposlena, člani 
imajo redne službene obveznosti in delajo vse prostovoljno.
KS Lukovica je vseskozi imela svojo tajnico, ki je urejala tekoče zadeve 
in bila prisotna v pisarni dve uri na teden, tudi za občane. Ker je šla 
na porodniško in je ne bo več nazaj, imajo kadrovsko stisko v admi-
nistraciji. Zato objavljajo prosto delovno mesto “tajnice KS Luko-
vica” s priporočljivim znanjem s področja javnih financ ali financ ter 
urejanja administracije in evidenc. Zainteresirani naj pišejo na e-mail: 
ks.lukovica@siol.net
Tudi za vse predloge, pobude, opozorila in pripombe lahko pišete na 
zgornji naslov.
Dela, predlogov, pripomb in opozarjanj v KS za lepše in kvalitetnejše 
bivanje občanov je še veliko in se nadaljujejo iz leta v leto. Sicer vzorno 
sodelujejo z Občino, se pa jim včasih zdi, da se stvari zelo počasi premi-
kajo in bi si želeli večje učinkovitosti, hitrejšega ukrepanja in napredka. 
Vendar pa ob pregledu dela vseeno opažajo, da se tu in tam le kaj pre-
makne. Veliko je še nerealiziranih projektov in nerešenih zadev, ki se še 
vlečejo iz preteklosti, bodisi zaradi pomanjkanja denarja, včasih tudi 
zaradi manjšega interesa, neangažiranosti, nezmožnosti sodelovanja 
med lastniki zemljišč in Občino idr. Trudili se bodo in vztrajali, da bodo 
v prihodnosti postopoma realizirani posamezni projekti, ter se zavze-
mali za občane in njihovo boljše življenje.  Z veseljem bodo prisluhnili 
tudi novim predlogom in pobudam za lepše in boljše življenje v njihovi 
okolici.
Čeprav so izzivi številni, Krajevna skupnost Lukovica ostaja zavezana 
svojemu poslanstvu in viziji za boljšo skupnost. Sodelovanje z Občino, 
izvajanje projektov za infrastrukturno ureditev ter skrb za varnost in 
okolje so le nekatera področja, kjer si prizadevajo za napredek. Vpra-
šanja, ki jih postavljajo, in pobude, ki jih predlagajo, odražajo trud in 
predanost lokalnemu razvoju, ki ga soustvarjajo tako člani sveta kot 
tudi sami občani.

Besedilo in foto: Viktor jeMec

Želimo vam vesele in tople 
praznične dni ter zdravja  

polno leto 2024!
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Popestrite praznično mizo s kruhom z drožmi
Kruh, ki je danes povsem običajno in vsakodnevno živilo, je imel nekoč veliko večji pomen. Pomenil je blagostanje, obilje, praznik. Sploh 
tisti beli, iz pšenične moke, je pri manj premožnih na mizi stal le ob božiču in veliki noči. Prav z božičnimi prazniki pa je povezanih nekaj 
posebnih oblik božičnega kruha. Italijani že več kot 500 let prisegajo na paneton, Madžari svoj kurtoskalacs pridno tržijo po vsem svetu. 
Gotovo poznate tudi germanski Stollen, torej sadni kruh, ki v božičnem času ne sme manjkati v Nemčiji in Avstriji. In pri nas?

Slovenci smo v zadnjih letih spet začeli oživljati že skoraj pozabljeni po-
prtnik, obredni kruh, ki je bogato okrašen s pleteno kito, pticami, verski-
mi simboli, letnicami … Ime je dobil, ker je bil na mizi običajno pokrit z 
lepim belim prtičkom. Ljudsko izročilo mu je pripisovalo prav posebno 
magično in zdravilno moč, zato so ga morali poskusiti vsi družinski člani, 
pa tudi živina, dobili so ga tudi gostje, ki so hišo obiskali v času praznikov. 
Zadnjih deset let je priprava poprtnikov zavarovana tudi kot nesnovna 
kulturna dediščina Slovenije, živa pa je zlasti na območju Dolenjske in 
Notranjske. Zavod Parnas iz Velikih Lašč vsako leto pripravi celo Čezmejni 
festival božičnega kruha, ki traja ves december oz. vse do praznika svetih 
treh kraljev.  
Če pojem 'praznični kruhi' nekoliko razširimo, pa seveda na Slovenskem 
ob božiču ne gre brez potic. Ker se sama peke te 'kraljice slovenskih sla-
ščic' ne upam lotiti, sem se v imenu vseh tistih, ki razmišljate podobno, 
odpeljala do znane Pekarne Čemažar oz. Srček sredi Lukovice in preveri-
la, po čem vse decembra diši pri njih. In v pogovoru s Sebastijanom Če-
mažarjem, ki je pekarno prevzel od očeta, ta pa od svojega očeta, torej 
Sebastijanovega deda, sem izvedela veliko zanimivega. Tudi letos oblju-
bljajo bogato ponudbo potic, izbirali bomo lahko med orehovo, kokoso-
vo, mandljevo, potratno, pehtranovo in makovo.
A glavna praznična peka se pri Srčku začne že precej pred božičnimi pra-
zniki in mesenjem testa za potice. Najbolj prodajani decembrski izdelek 
so namreč parkeljni iz kvašenega testa, ki jih samo na dan pred godom 
sv. Miklavža naredijo okoli sedemsto. Te klasične pekovske parkeljne je 
pekel že Sebastijanov dedek in njegove recepture se držijo še danes. Iz-
delujejo jih ročno, ves dan, saj se za pripravo testa in izdelavo parkeljna 
potrebuje kar dvanajst ur. Vsako leto naredijo tudi okoli štiristo, petsto 
parkeljnov iz medenega testa, te začnejo izdelovati že kakšen teden pred 
miklavževim, medtem ko je parkeljne iz kvašenega testa potrebno izde-
lati vsak dan sproti. Mimogrede, pri figurah iz medenega testa so bolj kot 
parkeljni menda priljubljeni miklavži.
Sebastijan se spominja, da je njegov dedek za posebne priložnosti delal 
tudi pletena srca, a ta so bila bolj kot za praznike priljubljena za rojstno-
dnevna praznovanja, saj se je nanje lahko namestilo tudi številko, ki je 
pričala o dopolnjenih letih slavljenca. Teh pletenih src danes pri Srčku 
ne izdelujejo več, še vedno pa delajo piške, ki jih marsikje po Sloveniji 
poznajo kot ptičke, s katerimi okrasijo praznične pogače, tudi poprtnik. 
V Pekarni Čemažar jih pečejo ob miklavževem, tako kot parkeljne. Nekoč 
je veljalo, da so otroci, ki so bili poredni, od Miklavža dobili palico, pridni 
otroci pa piško.
Seveda pa božičnih praznikov ni brez dobrega domačega kruha. In če-
prav je za večje praznike nekoč veljalo, da mora biti kruh bel in razkošen, 
danes vemo, da je mnogo bolj zdravo jesti kruh iz črne ali polnozrnate 
moke. Prav tako mnogi zadnja leta prisegajo na kruh, ki je izdelan z drož-
mi. Razkošje okusa ostaja, slabe vesti pa je precej manj. Tudi pri Srčku že 
vrsto let prisegajo na droži. Sebastijana je namreč že dedek učil, da se 
najboljši kruh dela prav z drožmi in tako vsaj del droži primešajo vsem 
svojim kruhom. Poleg tega včasih ni bilo na voljo toliko kvasa, bil je drag 
in ljudje so si doma sami naredili droži, ki so jim takrat še rekli kislo testo 
ali kvasni nastavek. Velikokrat so pustili nekaj testa od prejšnjega dneva, 
da so potem pri peki naslednji dan lahko dodali manj kvasa.
Čemažarjevi tako vzgajajo svoje droži, take s 'tradicijo', bi lahko rekli. Že 
to da njihovemu kruhu nek poseben čar, saj je posledično drugačen od 

ostalih. Mnoge novejše pekarne raje kupujejo droži, umetno pripravljene 
v laboratoriju. »Z drožmi je tudi težje delati, zato so bile dolgo pozabljene 
ali postavljene v kot,« mi pove Sebastijan. Pri uporabi droži je treba na-
mreč upoštevati vrsto dejavnikov, ki vplivajo nanje: vlago, temperaturo, 
letni čas … V različnih razmerah se droži obnašajo različno. Pri kvasu je 
priprava kruha veliko bolj enostavna, saj je ta ves čas enak, je konstanta. 
A v Srčku droži, kot rečeno, dodajo povsod, predvsem zaradi okusa. Po-
sledica je dolgotrajen postopek vzhajanja, prav ves kruh vzhaja več ur.
In medtem ko droži v manjšem deležu dodajo vsem svojim kruhom, iz-
delujejo tudi nekaj takih, ki so narejeni samo z drožmi. Ti so vedno nekoli-
ko posebni. Recimo mediteranske žemlje, ki jim dodajo kapre, rožmarin in 
semena. Pravzaprav gre za samostojen obrok, dodatki niso potrebni. Po-
dobno je s koruznim droženim hlebčkom z orehi in olivnim oljem, tudi ta 
je malo 'iz okvira'. Prav tako so pri Srčku med redkimi pekarnami, ki delajo 
rženi kruh iz čiste polnozrnate ržene moke, kar njihov rženi kruh z drožmi 
naredi podoben tistim kislim in temnim kruhom, ki jih delajo v sosednji 
Avstriji. Če ste bolj zagreti za 'klasiko', a bi vseeno jedli bolj zdrav kruh, 
vam priporočam lahki kruh. Številni so namreč Sebastijana spraševali, ali 
lahko pripravi kruh brez kvasa in soli, saj imajo mnogi težave s prebavlja-
njem kvasa ali različne trebušne in črevesne težave, za sol pa tako ali tako 
velja, da jo je dobro zaužiti čim manj. Lahki kruh je tako narejen iz polo-
vice črne in polovice ržene moke ter seveda z  drožmi. Kruh brez soli je 
običajno tudi brez pravega okusa, a verjemite, s Srčkovim lahkim kruhom 
tega ne boste zaznali. Soroden je t. i. enotni kruh z zanimivim vzorcem na 
lepo razpokani skorji. Zanj se uporablja črna moka tip 1100, ki se jo bodo 
starejši bralci spomnili pod imenom enotna moka, od tod tudi ime za 
hlebček. Vsi omenjeni kruhi so torej pečeni z domačimi drožmi Pekarne 
Čemažar in preverjeno zelo okusni. In – kar tudi ni odveč omeniti – so 
dalj časa obstojni. Ker se tak kruh izdeluje skoraj oseminštirideset ur (v 
nedeljo recimo pripravijo testo, v torek je kruh pečen), razvije tudi več 
okusa in ga dalj časa tudi obdrži. Tako lahko kruh jeste več dni, čeprav 
dvomim, da se mu boste lahko dolgo upirali! »Konzervansov in aditivov 
ne dodajamo,« pravi Sebastijan, »povsod gledamo na to, da je čimbolj 
naravno, kolikor se pač še da.«

In kakšno je zanimanje kupcev za Srčkove kruhe z drožmi? Ker imajo pro-
dajna mesta v Lukovici, Domžalah, Kamniku in Ljubljani, lahko naredimo 
nekakšno primerjavo. Ta pokaže, da je v Ljubljani povpraševanje po kru-
hu z drožmi precej večje kot v manjših krajih oz. na podeželju. V Lukovici 
se še vedno najbolje prodajajo bel kruh in že legendarne lukovške že-
mlje. Slednje so sicer še vedno najbolj prodajan izdelek tudi v ljubljan-
ski poslovalnici, kar pa se kruha tiče, pa koruzni droženi kruh z orehi že 
izpodriva vse ostale.
Če se pred božično-novoletnimi prazniki torej sprašujete, kateri kruh je 
najbolj primeren za praznično mizo, je tule Sebastijanov predlog: »Za 
praznike sicer vsi radi grešimo, zato verjetno prisegate na bel kruh in po-
tico. Tudi to seveda dobite pri nas. A če želite praznike vendarle preživeti 
malo bolj zdravo, posezite po kruhu z drožmi. Izpostavil bi koruznega z 
drožmi in orehi, ki ga lahko ješ tudi samega. Je nekoliko poseben, buti-
čen kruh in če mu dodaš na primer pršut in sir, imaš na krožniku res dober 
prigrizek, s katerim lahko začneš tudi božično ali novoletno večerjo.« Mo-
ram priznati, da se strinjam.

Besedilo: andreja čokl; foto: arhiV pekarne čeMažar
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Adventno romanje v Zagreb
Potem ko smo se zbudili v rahlo zasneženo soboto, smo se 9. decembra odpravili na tokratno skupno romanje vseh župnij na Hrvaško.

Kolesarji so za letos končali. V mesecu oktobru so opravili zadnjo leto-
šnjo vožnjo, uspešno sezono pa zaključili v gostilni pri Gašperju.
Romarji iz župnij Brdo, Zlato Polje, Češnjice in Krašnja smo se zbrali na 
Brdu in se odpravili na našo romarsko pot na Hrvaško, vmes pa pobrali 
še nekaj romarjev in romark, ki so nas čakali na avtobusnih postajali-
ščih. Da bomo dosegli naš romarski cilj, ki je bil tokrat Velika Gorica, 
smo se priporočili tako Bogu kot svetemu Krištofu in tako srečno pri-
speli na cilj.
V cerkvi Marijinega oznanjenja smo imeli sveto mašo, ki jo je daroval 
Bernard Rožman. Pred začetkom svete maše nam je o cerkvi in o utripu 
v župniji spregovoril diakon Filip Franjić. Cerkev je ena izmed najsta-
rejših v Turopolju in iz nje sta nastali še dve župniji, in sicer blaženega 
Alojzija Stepinca in svetega Petra in Pavla.
Čeravno cerkev nima statusa katedrale, jo imenujejo turopoljska kate-
drala, predvsem zaradi njene starosti. Nastala je na temeljih male cer-
kvice z lesenim zvonikom in poleg številnih razširitev preživela kar dva 
velika potresa, in sicer leta 1880 in 2020. In če je po prvem pri obnovi 
sodeloval arhitekt Herman Bollea, sedaj obnovo vodi kar nekaj firm. V 
zadnjem potresu je največjo škodo utrpel zvonik, želja pa je, da se za 
letošnji božič iz zvonika ponovno oglasijo zvonovi. Sicer je diakon po-
vedal tudi o razliki med Zagrebom in Veliko Gorico, saj v slednjem du-
hovnika pozdravijo in z njim poklepetajo, medtem ko v Zagrebu tega 
ni. Ko je prišel na župnijo, so ga v nedeljo predstavili, v ponedeljek pa 
so že vsi vedeli, kdo je, tudi neverujoči. Ko je prišel v trgovino, je bil 
toplo sprejet, kar se mu v Zagrebu ne bi zgodilo. Utrip v župniji je zelo 
živahen, saj imajo poleg biblične skupine tudi številčno skupino mini-
strantov, karitas, kateheze za mladino in študente, otroški, mladinski in 
mešani pevski zbor ter moško vokalno skupino sveti Josip. Kateheze 
pripravljajo tudi za zaposlene mlade, poleg tega pa še oratorij za otro-
ke. Birmanci pa imajo svoje večere, ki jih radi obiskujejo.
Po končani sveti maši smo se napotili še v njihov pastoralni dom, ki 
je poleg župnišča in v katerem so ravno pripravljali darila za svetega 
Nikolaja, ki naj bi prišel naslednji dan.
Niti rahlo naletavanje snega nas ni odvrnilo od obiska prestolnice Za-
greba, ki kot kulturno in zgodovinsko mesto v času adventa vsako leto 

privablja veliko turistov. Ob prihodu smo si ogledali živahno mestno 
središče, glavno ulico Ilici, dolgo 5653 metrov, trg Bana Josipa Jelačiča 
in trg sv. Marka, kjer se nahajajo parlament, kapitol, tržnica in tudi ma-
keta mesta, na kateri smo se lahko prepričali o njegovi velikosti.
Seveda nam je ostal še prosti čas, da smo se odpravili na lov za spomin-
ki in na predbožičnem sejmu uživali v zagrebških specialitetah in kuha-
nem vinu. Ravno toliko smo še počakali, da je mesto zasijalo v soju lučk 
in se nato po ogledu razsvetljenega mesta odpravili  proti avtobusu in 
domov na pozno kosilo. Ne, ne, nismo šli domov, le na slovensko stran 
in se v Račjem selu, malo stran od Trebnjega, v Gostilni Kavšek, izdatno 
okrepčali, nato pa nas je do pravega doma ločilo le še nekaj pesmi in 
kot zadnja seveda Angelček, varuh moj.

Besedilo in foto: drago jUteršek

Dvesto vzponov na Reber
V nedeljo, 10. decembra, sta Vanja Moneta in Joži Joger izpolnili obljubo, ki sta jo dali konec lanskega decembra. V tem letu sta opravili 
200 vzponov na Reber. Njuni sorodniki in prijatelji pa so jima ob tem dosežku na 875 metrov visokem vrhu jugozahodno od Trojan pri-
pravili prisrčen sprejem.

Vanja Moneta in Joži Joger sta sosedi, doma iz Medije v zagorski občini, 
a preko družine tesno povezani tudi s kraji v dolini Črnega grabna. Tako 
sta lani skupaj z Gabi Gošte iz Vrhovelj obiskali novoletni koncert Godbe 
Lukovica. Po njem pa je stekel pogovor o novoletnih zaobljubah in rodila 
se je ideja o pohodih na Reber. Gabi jima je obljubila, da ju, če se bosta v 
letu 2023 stokrat povzpeli na ta vrh, odpelje na kremno rezino na Bled. 
Vanji in Joži pa to ni bilo dovolj, zadali sta si še zahtevnejši cilj in sta oblju-
bili, da bosta pot opravili dvestokrat. Beseda je dala besedo, dogovorili so 
se za pravila in 1. januarja letos sta se že dvakrat povzpeli na drugi najvišji 
vrh Rokovnjaške planinske poti. Njuno izhodišče je bilo vedno v vasi Borje, 
od koder sta potem morali skupaj opraviti enourni pohod do razgledne-
ga stolpa na Rebri. Tam sta se fotografirali in fotografijo poslali Gabi, ki je 
vsak njun vzpon pridno beležila. Tako se jih je že v prvem mesecu nabralo 
35. Polovico cilja, 100 vzponov, sta izpolnili v aprilu. Za drugo polovico sta 
potrebovali nekoliko več časa, a sta vztrajali in 10. decembra je prišel dan, 
ko sta izpolnili obljubo. Iz Borij sta se odpravili na Reber. Vedeli sta, da ju 
bodo tam pričakali najbližji. Ko sta prispeli na vrh, pa presenečenje. Tam ju 
je pozdravila županja Občine Lukovica mag. Olga Vrankar, ki jima je izročila 
priznanje za 200x osvojeni vrh Reber v letu 2023. Za podvig jima je čestital 
tudi predsednik Planinskega društva Blagovica Bojan Pustotnik in jima kot 
motivacijo za njun morebitni naslednji izziv podaril dnevnik Rokovnjaške 
planinske poti. Razgledni stolp na Rebri nad Dolinami je namreč ena izmed 
13 kontrolnih točk urejene Rokovnjaške planinske poti, ki je dolga kar 58 
kilometrov. Na koncu so se skupaj še fotografirali ter tako uradno zaključili 
in obeležili ta zanimiv podvig.

Besedilo: leon andrejka; foto: gaBi gošte
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Ustvarjanje adventnih venčkov v Krašnji
Veliko ljudi pred adventom doma ali pa kje drugje izdela adventni venček. Slednji ima štiri svečke, ki predstavljajo štiri adventne nedelje. 
Vsak teden prižgemo eno svečko več, kar nam daje več luči in nas spominja, da je Jezusov prihod vse bližje. Vsaka sveča simbolizira eno 
od štirih stopenj adventnega obdobja: upanje, ljubezen, radost in mir.

Že v zgodnjih jutranjih urah nas je pot iz Blagovice vodila na Brezje, v 
občino Radovljica. Ogledali smo si baziliko Marije Pomagaj, ki je glavSe-
veda ima svoj pomen tudi oblika venčka – krog, ki simbolizira večnost, 
zelenje na njem pa novo življenje ter upanje, da se prenovimo. Sve-
če simbolizirajo luč Boga, ki z rojstvom Jezusa prihaja na svet. Čeprav 
dandanes na venčkih uporabimo različne barve svečk, je tista prvotna 
barva sveč vijolična, saj je to barva spokornosti in posta, pa tudi barva 
pričakovanja. Svetloba sveč nas opominja, da je Jezus luč, ki prihaja in 
prinaša življenje in upanje ter da smo tudi mi poklicani, da smo luč in 
jo širimo naprej. Ponekod bomo v adventnih venčkih videli tudi peto 
svečo, ki je običajno bele barve in se imenuje  Kristusova sveča.
V soboto, 25. novembra 2023, so se v dvorani Društvenega doma Kra-
šnja na pobudo KUD Fran Maselj Podlimbarski zbrali starejši in mlajši, 
da bi si naredili svoj adventni venček. Čudovite kreacije, tako za na vra-
ta, okna in mize kot tudi grobove, so nastajale izpod rok udeležencev 
in prav zanimivo je bilo gledati njihovo ustvarjanje, še posebej, ker sta 
se pri delu prepletali otroška kreativnost in izkušenost starejših izdelo-
valcev.
In tako je na prvo adventno nedeljo tudi po mnogih domovih v Krašnji 
zagorela prva svečka na adventnem venčku, ki je nastal izpod rok naših 
mladih in malo manj mladih ustvarjalcev na pobudo KUD Fran Maselj 
Podlimbarski.

Besedilo in foto: drago jUteršek

Igranje namiznih iger, prižig luči in obisk sv. Miklavža pri 
brunarici v Rafolčah
Ker je lanskoletni prvi obisk sv. Miklavža privabil precej krajanov, sta se vaščanki Nina Puc in Zala Bartol odločili, da ga pokličemo tudi 
letos. Da bi ga nekateri otroci laže pričakali, je Mojca Godec že dopoldne organizirala igranje namiznih iger, od 4 v vrsto, potapljanja 
ladjic in križcev do nekaj novejših iger vse do Catana.

S pomočjo participativnega proračuna je Avguštin Gales izdelal traj-
no, ekološko smreko iz pocinkanega jekla, da ne bo treba iskati pravih 
smrek v gozdovih. Gabi in Vili Gošte sta izdelala okrasne škatle za na 
veje, napeljali pa smo tudi vrsto belih lučk, ki se avtomatsko prižigajo z 
javno razsvetljavo.        
V nedeljo, 3. decembra 2023, se je ob 5. uri popoldne na prižigu luči 
zbrala množica krajanov. Po pozdravnem nagovoru sta zbrane nagovo-
rila Zala Bartol in Viktor Jemec, ki je poudaril pridobitev rekonstruirane 
ceste in se še enkrat zahvalil vaščanom za tvorno sodelovanje ter jim 
zaželel veselo praznovanje božiča, ponosen dan samostojnosti in eno-
tnosti ter srečno in zdravo leto 2024. Po odštevanju so se zbrani krajani 
z otroki ob spremljavi diatonične harmonike Boštjana Povšeta odpravili 
k brunarici na obisk sv. Miklavža.
Zala je pri brunarici povedala zanimive podatke o miklavževanju in 
otroke vzpodbudila k še lepšemu obnašanju in pridnosti. Po nekajmi-
nutnem čakanju so se zaslišali zvoki verig in rahlo rjovenje parkeljnov, 
ki so bili letos bolj umirjeni kot lani, ker so bili gotovo tudi otroci bolj 
ubogljivi ….

Ko so otroci začeli klicati sv. Miklavža, se je kmalu pojavil v spremstvu 
sv. Antona in dveh angelčkov, seveda pa so okoli skakali tudi parkeljni, 
ki pa so se hitro umirili, ko je sv. Miklavž izrekel precej pohvalnih besed, 
saj je imel sv. Anton v knjigi zapisanih cel kup dobrih del in ustvarjalnih 
dejavnosti otrok, ki so potem dobili darila.
Hvala vsem za pomoč – članom Sveta KS Rafolče, članom ŠTD Rafolče, 
KK RK Rafolče in Občini Lukovica. Lanskoletno prošnjo županji za prido-
bitev 2. faze ceste je sv. Miklavž izpolnil, mogoče pa bo naslednje leto 
omogočil še nekaj metrov pločnikov ...
Starši, otroci in obiskovalci so bili s prireditvijo zadovoljni, saj so gospo-
dinje spekle obilo slaščic, pa tudi za tople napitke je bilo poskrbljeno.

Besedilo in foto: Viktor jeMec



Rokovnjač16 DOGODKI

Izobraževanje o AED
Iz projekta Participativnega proračuna Občine Lukovica smo pre-
jeli defibrilator tudi za naselja Javorje, Log, Suša in Gorenje. S tem 
bo pomoč veliko bližje, saj smo kar oddaljene vasi.

Prejem defibrilatorja je vključeval tudi izobraževanje. Udeležilo se nas 
ga je veliko slušateljev, ki smo izboljšali svoje znanje oziroma obnovili 
pozabljeno.
Veseli smo, da ga imamo, pa da bi ga čim manjkrat uporabili.

Besedilo: krajani Vasi jaVorje, log, sUša in gorenje; foto: ks trojane

Sveti Miklavž v župniji 
Šentožbolt
Pa smo dočakali praznični december. Praznično vzdušje nam je 
prinesel sveti Miklavž, ki velja za prvega moža dobrote.

Sveti Miklavž se je v naši cerkvi mudil v nedeljo, 10. decembra 2023. 
Mladi iz župnije Šentožbolt in Blagovica so pod vodstvom Monike Ju-
van pripravili krajšo igrico in uvod popestrili z angeli in parklji. Po igrici 
je sveti Miklavž na poziv drobnih glasov prikorakal v cerkev. On pa ima 
samo en cilj, in sicer prisluhniti otroškim željam ter sladko presenetiti 
najbolj pridne.
Sveti Miklavž pa mi je prišepnil, naj gre beseda zahvale mladim za so-
delovanje in vsem dobrim ljudem, ki so pomagali pri pripravi dogodka, 
še posebej pa vsem vam, ki ste letos pripomogli k obdarovanju otrok. 
Hvala.

Besedilo: Brigita razpotnik; foto: lUcija pUstotnik

Sveti Miklavž, čarovnica Mica 
in severna zvezda
V soboto, 2. decembra 2023, so si otroci s starši v dvorani Društve-
nega doma Krašnja ogledali predstavo Čarovnica Mica in severna 
zvezda, ki jo je pripravila igralska skupina  KUD Fran Maselj Pod-
limbarski pod režiserskim vodstvom Brine Tič.

Zanimiva igrica se začne zapletati, ko čarovnica Mica z neba vzame 
severno zvezdo, ki si jo tako želi pripeti na svoj grajski stolp, da bi se 
bleščal daleč naokoli. Težav, ki so sledile, ni mogla rešiti, kajti nastala je 
tema, ona pa je pozabila čarovniški urok. In ko se je tako sprehajala po 
Mlečni cesti, je srečala vrano, sovo in miško. Vse živali so ji povedale, da 
severna zvezda ni samo njena, zato naj jo kar hitro vrne nazaj. Prav tako 
so ji položile na srce, naj z metlo nikar ne divja z nadzvočno svetlobo, 
ampak naj raje vozi po predpisih.
In ker smo se v igrici naučili, da čarovnica Mica rada kaj ušpiči, se je to-
krat na koncu predstave spomnila, kako se glasi čarovniški klic, ki prikli-
če svetega Miklavža. Povedala ga je še zbranim v dvorani in vsi skupaj 
so priklicali svetega Miklavža s spremstvom. Slednji je zbrane najprej 
povprašal o tem in onem ter seveda tudi o pridnosti, nato je povedal še 
zgodbo o treh dekletih in zlatih jabolkih, ki jim jih je dal.
Končno je prišel čas, da obdaruje najmlajše. Še prej je poklical režiserko 
Brino Tič in mlade igralce, ki so nas navdušili z igro, nato pa so sledili 
vsi ostali, od najmlajšega do malo starejšega. Ni pozabil povedati, da 
bo v torek zvečer tudi doma pustil kakšno darilo, le pridni morajo biti. 
Staršem je dal domačo nalogo in to vse do njegovega godu.
Poleg Brine Tič in igralcev so tokratni obisk svetega Miklavža in njego-
vega spremstva pripravili še Krajevna skupnosti Krašnja, ki je dobro-
tniku pomagala s pripravo daril, ter članice in člani  KUD Fran Maselj 
Podlimbarski.

Besedilo in foto: drago jUteršek

Defibrilator v srčni Vrbi
Da je življenje vredno največ, se strinjamo vsi. Še posebej se tega 
zavedamo vaščani Vrbe, saj je živeti v naši vasi zares prijetno. So-
sedje smo med seboj prijatelji, radi si pomagamo in se družimo. Že 
13 let imamo tretjo soboto v juliju vaški piknik. Udeležba je lepa, 
saj pridejo tudi odseljeni vaščani. Zberemo se in voščimo pa tudi 
vsakemu, ki praznuje okroglo obletnico.

V vasi je prišlo do ideje o defibrilatorju. Takoj so se odzvali Aleš Resnik, 
Marko Korošec, Jure Dinič ter Občina Lukovica in omogočili njegov na-
kup. Namestili smo ga sredi vasi, na Cjanovo poslopje zraven gasilske 
omarice.
V soboto, 18. 11. 2023, smo združili prijetno s koristnim. Povabili smo 
donatorje, predstavnico ZD Domžale go. Nino Kramar Bevcer, pred-
stavnika Občine Lukovica g. Vinka Dragarja in g. župnika Gregorja Lu-
štreka. Gospa Nina nam je predstavila postopek oživljanja in delovanje 
defibrilatorja, nato pa ga je g. župnik še blagoslovil.
Sledilo je prijetno druženje ob dobri hrani in pijači.
Na koncu se vaščani lepo zahvaljujemo donatorjem, ki so omogočili 
nakup, ge. Kramar Bevcer za predstavitev in g. župniku za blagoslov 
defibrilatorja.
Vsem želimo blagoslovljene praznike in vse dobro v letu 2024.

Besedilo in foto: Vaščani VrBe
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Miklavževo v Gradišču
Glede na to, da ima sveti Miklavž v začetku decembra vsako leto 
precej opraviti z obdarovanjem, smo mu v Gradišču, tako kot je 
že v navadi, tudi letos skušali vse skupaj nekoliko olajšati in smo 
Miklavževo kot uvod v veseli december organizirali nekoliko prej.

V nedeljo 3. decembra, so ga zbrani otroci priklicali na igrišču pod bru-
narico v Gradišču. Sv. Miklavž in njegovo spremstvo so med obiskom 
poleg obdarovanja otrok tudi skrbno preverili, ali so bile obljube iz pre-
teklega leta zares realizirane. K tistim, ki naloge niso opravili, so parkelj-
ni brž pristopili nekoliko bližje. Mnogi, ki jih je sv. Miklavž poklical, pa so 
mu zapeli pesem ali zmolili krajšo molitev, kar je pripomoglo k temu, da 
so bili parkeljni večino časa precej mirni.
Sv. Miklavžu so v logističnem smislu na pomoč priskočili člani in pod-
porniki TD Gradišče, ki so poskrbeli za tople napitke, sladko pecivo in 
vroče hrenovke, zato se na tem mestu UO TD Gradišče iskreno zahvalju-
je vsem donatorjem ter sodelujočim za njihovo nesebično pomoč pri 
izvedbi letošnjega Miklavževega sprejema.

Besedilo: andrej oVca; foto: loti cerar

Obisk dveh škofov v našem 
kraju
Malokdaj se zgodi, da kak kraj oziroma župnijo na isti dan obiščeta 
dva škofa. To se je 3. decembra 2023, na lepo mrzlo sončno nede-
ljo, zgodilo v Zlatem Polju.

Počaščeni in veseli smo obiska nadškofa in metropolita msgr. Stanisla-
va Zoreta, ki je v naši skromni, ampak lepi župnijski cerkvi blagoslovil 
obnovitvena dela. Cerkev Marije Magdalene je dobila prelep mozaik.
V popoldanskih urah pa je v naš kraj prišel tudi škof sv. Miklavž s svo-
jim spremstvom in obdaril pridne in malo manj pridne otroke ter tudi 
odrasle. Malo bolj poredne so parkeljni pocukali za uhlje, pridne pa so 
obdarili angelčki in sam sv. Miklavž.
Na igrišču smo bili deležni pravljičnega vzdušja, ki so ga pripravili člani 
Športnega društva Zlato Polje ter nastopajoči in sodelujoči. Zgodbo o 
sv. Miklavžu nam je predstavil naš župnik Bernard.
Zahvalil bi se vsem sodelujočim, gospodinjam za odlično pecivo ter po-
vezovalki in voditeljici Nini Cestnik Pavlič za nesebično pomoč.
Hvala pa seveda vsem, ki ste nas počastili s svojim obiskom.

Besedilo in foto: janko kUhar

Blagoslov obnovitvenih del v župniji Zlato Polje
Ljubljanski nadškof in metropolit msgr. Stanislav Zore je na prvo adventno nedeljo v župnijski cerkvi sv. Marije Magdalene v Zlatem 
Polju blagoslovil obnovitvena dela.

V svojem nagovoru nam je položil na srce, naj nas množica luči in re-
klam ne zavede in naj se raje naslonimo na Kristusa. Naj bodo naša 
srca odprta, da ga ne bi spregledali, ko pride mimo. Dotaknil se je tudi 
adventnega časa, v katerem poslušamo odlomke iz Božje besede in 
čeprav se odlomki ponavljajo, mi nismo enaki, saj obhajanje cerkve-
nega leta ni nekakšno kroženje, ampak nas morajo odlomki dvigniti, 
približati Bogu, obogatiti in napolniti, predvsem besede »ti, Gospod, si 
naš Oče«. Zato naj nas ne sprejme zahrbtna skušnjava in ne nehajmo 
poslušati Božje besede. Bog ni nedosegljiv, ni neizgovorljiv, ni nedosto-
pen in odsoten, ampak je naš Oče in to nam Jezus sporoča. Naša naloga 
pa je sprejemati Boga za očeta, saj nam dobri, ljubeči in usmiljeni oče 
podarja sina, ki nas spodbuja, naj bomo pozorni in čuječi in naj se ne 
pustimo zapeljati in zavesti.

Mesec december je čas, ko postane tema najbolj gosta, zato hrepeni-
mo po luči. Jezus prinaša upanje, nas razsvetli in zbližuje s seboj, uči 
nas odpuščati, če le dovolimo, da posije v naše življenje. Zato bodimo 
pozorni, da ne bomo zamenjali te edine luči z bleščavo ali leščerbo da-
našnjega sveta.
Svoj nagovor je nadškof končal z mislijo Berte Golob, ki pravi: »Jezus, ko 
boš šel skozi našo vas, ne pojdi mimo naše hiše, tretja na desni strani je, 
zavij k nam, vrata bodo odprta.« To je   povabilo Jezusu za advent, zato 
ga povabimo v našo hišo tudi mi.
Po končani sveti maši je obnovitvena dela v cerkvi razložila avtorica 
mozaikov Lucija Rožman. Razložila pa ni le izvedbe del, ki sta jih opra-
vila skupaj z očetom Janezom, temveč mnogo več, saj oltar predstavlja 
Jezusa in zato so na oltarni mizi predstavljeni simboli štirih evangeli-
stov. V svoje delo sta vključila še luč, saj je Stvarnik kot prvo stvar v 
življenje poklical svetlobo. Mozaične podobe so narejene iz jajčne lupi-
ne, saj je jajce bogat simbol, kateremu so že starodavne kulture pripi-
sovale različne pomene: začetek življenja, stvarjenje, plodnost, rojstvo 
… V krščanski ikonografiji pa jajce simbolizira vstajenje Jezusa Kristusa, 
novo upanje in rojstvo. Ponazarja pa tudi prazen grob in vsako leto se 
tega dogodka odrešenja spominjamo z rdeče obarvanimi pirhi, ki sim-
bolizirajo Kristusovo kri. Na oltarju so še štirje evangelisti, in sicer Matej, 
Luka, Marko in Janez.
Po koncu svete maše je sledilo še prijetno druženje, zahvaljujoč tudi 
soncu, ki je sramežljivo pogledalo skozi oblake na zasnežena polja, 
travnike in sadovnjake v okolici cerkve. Čestitke je avtorici mozaikov 
izrekla tudi faranka, županja mag. Olga Vrankar, in z njo spregovorila 
kar nekaj besed.  

Besedilo in foto: drago jUteršek



Rokovnjač18 DRUŠTVA, OGLAS

Adventni venec sredi Šentvida
Pred veliko nočjo že vrsto let pred cerkvijo sv. Vida stoji velika 
butara, ki jo zdaj že tradicionalno ustvarimo člani Turističnega 
društva Sveti Vid. Letos smo uresničili še eno nekajletno željo, in 
sicer smo okrog lipe na Veidrovem trgu v Šentvidu postavili velik 
adventni venec.

Ob tej priložnosti se iskreno zahvaljujemo Borisu Vehovcu, Tomažu 
Oražmu, Tomažu Raku, Simonu Rožiču, Občini Lukovica, KS Prevoje, 
Nuši Stupica in vsem članom Turističnega društva Sv. Vid, ki so sodelo-
vali pri njegovem nastanku. Hvala tudi g. župniku Bernardu Rožmanu 
za blagoslov venca in vso podporo, ki nam jo nudi.

Besedilo in foto: td sV. Vid

Prvo srečanje Bralnega krožka KUD Fran Maselj Podlimbarski
Kje in kdaj pa vi najraje berete? Zjutraj ob jutranji kavi, pred spanjem v postelji, poleti na plaži? Imate svoj najljubši bralni kotiček, morda 
čisto svoj »bralni« ritual?

Tudi o tem je tekla beseda v petek, 17. novembra 2023, zvečer, ko smo 
se prvič sestale v okviru Bralnega krožka KUD Fran Maselj Podlimbarski.
Maja letos smo na društveni strokovni ekskurziji, ko smo obiskali Vrhni-
ko, nekatere članice spoznale, da si delimo podobno tiho željo oziroma 
idejo, da bi svoja mnenja, vtise in občutenja o prebranih knjigah deli-
le med seboj. In tako je bil ustanovljen Bralni krožek KUD Fran Maselj 
Podlimbarski. Ivan Cankar nam je bil v navdih, zato je bilo njemu v čast 
izbrano tudi prvo čtivo – Hiša Marije Pomočnice.
Prvenstveni namen srečanj Bralnega krožka bo druženje ter pogovor. 
Poleg vsakodnevnih aktualnih tem nam bo ob srečanjih za izhodišče 
služila prebrana knjiga.

Naše naslednje srečanje bo v mesecu januarju, beremo pa večkrat na-
grajeno delo Draga Jančarja: To noč sem jo videl.
Če ste tudi sami ljubitelji lepe pisane besede in radi o prebranem po-
klepetate, vabljeni na naša srečanja. Naj hiter tempo življenja ter komu-
nikacijo, ki v vedno večjem deležu poteka le še preko tipkanih sporočil 
– »gifov« in »emojijev«, zamenja pristen pogovor ob toplem čaju.
Za več informacij nam lahko pišete na: kudfranmaselj@gmail.si.

Besedilo: Mojca aVBelj korošec; foto: roMana Močnik žaVBi

Enodnevna konjenica 
Konjerejskega društva 
Lukovica
V sončnem nedeljskem dopoldnevu dne 26. novembra 2023 smo 
se zbrali pri predsedniku društva g. Cerar Stanetu v Preserjah pri 
Lukovici. Nekateri so prijahali, drugi smo se pripeljali z vozom ozi-
roma dvo- ali trovpregami. Naš končni cilj je bila domačija pri g. 
Gorjup Branku v Rudniku pri Moravčah.

Polni pričakovanj in doživetij ter spočitih kopit smo se odpravili proti 
naselju Videm ter nadaljevali proti Studencu, kjer smo se pri gasilskem 
domu tudi na kratko ustavili. Skozi vas nas je pot vodila proti Gostilni 
Soklič, kjer smo poskrbeli, da so se tudi furmani in konjeniki odžejali in 
spočili konje.
Nadaljevali smo skozi Kokošnje proti Vrhpoljam ter zavili proti Spo-
dnjemu Tuštanju, ker je nastala prelepa fotografija. Topot kopit nas je 
popeljal proti Krascam ter nato po moravški cesti proti naselju Gorica, 
kjer smo imeli postanek pri g. Resnik Janezu. Spočili smo konje ter se 
okrepčali s toplim čajem in prigrizkom (velika zahvala za gostoljubje 
ga. Resnik).
V prijetnem sončnem zgodnjem popoldnevu smo 'prifurali' oziroma 
prijahali k g. Gorjup Branku, kjer smo prijetno utrujeni poskrbeli za 
konje ter se ob skupnem druženju dogovorili, da se kmalu ponovno 
snidemo, prav gotovo na praznik svetega Štefana ob blagoslovu konj v 
Šentvidu pri Lukovici, 26. 12. 2023 dopoldan, po sveti maši, kamor ste 
vsi toplo vabljeni.

Besedilo: Marjeta pestotnik; foto: špela cerar

19. in 20. januar 2024
petek in sobota, od 9. do 18. ure

GOSPODARSKO RAZSTAVIŠČE, LJUBLJANA

S E J E M  I Z O B R A Ž E VA N J A  I N  P O K L I C E V15.

www.informativa.si
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Ekskurzija DPŽ Lukovica v 
Ribnico in Sodražico
V torek, 21. novembra 2023, nas je avtobus odpeljal na ekskurzijo 
v Ribnico in Sodražico. Zbralo se nas je 29 članic, pa čeprav je bil 
deževen dan, smo se vesele odpravile na pot.

V Hrovači smo se ustavile pri »Lobajnci« na kavi, nato pa smo se od-
pravile na zelo zanimiv ogled Škrabčeve domačije, kjer se je odvila 
zgodovina Škrabčevega rodu. Kompleks domačije vsebuje več stavb, 
ki so lepo obnovljene in spremenjene v muzej. V Kersničevi kovačni-
ci nas je sprejela gospa Andreja Škrabec, ki nas je vodila po celotnem 
kompleksu. Najprej smo si ogledale pravo, 200 let staro domačijo, ki je 
ohranjena tako, kot je bila nekoč. Ta hiša je zdaj prizorišče za kulturne 
dogodke, poslovna in družabna srečanja na najvišji ravni. Zelo znan je 
pater Stanislav Škrabec, ki velja za največjega slovenskega jezikoslovca 
19. stoletja. Nato smo odšle v skedenj Škrabčeve domačije, ki je grajen 
po sistemu Rikove lesne gradnje in je osrednji prostor kulturnih pro-
gramov in dogajanj. Tu nam je gospa Andreja predstavila svojo knjigo 
o fižolu. V njej je 69 receptov in je razdeljena na 8 poglavij, kot so jedi 
na žlico, solate, sladice in drugo. Opiše pa tudi vrste fižola, ki jih upora-
bljamo v slovenski kuhinji. Spoznamo vrste nizkega in visokega fižola, 
kdaj ga sadimo, zakaj je fižol dober, kaj ima v sebi ter zakaj moramo 
jesti fižol v zrnu ali stročjega. Na koncu smo poskusili fižolov namaz in 
košček fižolove torte. Bilo je zelo dobro.
Potem smo se z avtobusom odpeljale do frančiškanskega samostana 
Nova Štifta. Ogledale smo si baročno cerkev, zapele dve pesmi in se od-
pravile do Maticove etno hiše v vasi Ravni Dol. Tu nas je sprejel gospod 
Ivan Šega, ki je lastnik te hiše. Etno hiša je nastala leta 2006 iz skednja, 
ki ga je podedoval gospod Ivan in ga obnovil ter preuredil v muzej sta-
rega kmečkega orodja, v zgornjem nadstropju pa je prikazana soba, v 
kateri so v zimskem času izdelovali suho robo. Bil je zelo zanimiv pripo-
vedovalec, saj nam je znal z besedami prikazati življenje v tistih časih.
Po vseh teh ogledih smo se odpravile na kosilo k Urški v Zamostec. Bil 
je zanimiv dan, v katerem smo spoznale del Slovenije, ki nam ni tako 
blizu, pa tudi marsikaj novega smo se naučile. Bilo je lepo.

Besedilo in foto: sonja jarc; foto:

Po Ostrovrharjevi poti
Pohodniki v DU Lukovica pridno uresničujemo plan za letošnje 
leto. V novembru smo se odpravili na krožno Ostrovrharjevo pot.  
Udeležba ni bila prav velika, saj se nas je za ta zanimiv pohod od-
ločilo samo pet.
Na pot smo se podale iz Podgrada. Pot je lepo označena in opremljena s 
tablami, ki nas seznanjajo z zgodovino teh krajev. Šle smo mimo Kansk-
yeve vile, kjer je bil v 16. stoletju grad. Zdaj je to zasebno zemljišče, zato 
se obzidja ne da pogledati. Pot smo nadaljevale po slemenu Kašeljske-
ga hriba, kjer je bila v drugi svetovni vojni meja med Nemčijo in Italijo. 
Ker je bilo vreme lepo in hoja prijetna, smo pot podaljšale do Debnega 
vrha, kjer je razgledni stolp, s katerega je lep razgled na Ljubljano in 
okolico. Od tam smo šle naprej do ruševin Starega gradu. Nato nas je 
čakal še spust, ki je bil zaradi podrtih dreves malo težji. Ogledale smo 
si še kamnolome mlinskih kamnov in kmalu prišle v dolino. Bil je to lep 
pohod v res lepem vremenu.
Drugi novembrski pohod je bil iz Lukovice do Brda in naprej v Rafolče, 
potem pa po Prevojskih gmajnah do Hoferja in nazaj. Tudi za ta pohod 
se ni odločilo prav veliko članov, čeprav je bil v naši okolici.  Prvi de-
cembrski pohod pa je običajno v neznano. Spet se nas je zbralo samo 
pet in odločile smo se za Gradiško jezero. Pot je v prijetnem klepetu  
hitro minila. Po pohodu smo pripravile plan pohodov za naslednje leto. 
Potrudile smo se za zanimive pohode, da bodo pritegnili čim več po-
hodnikov.  

V društvu poteka vse po načrtih. S kolesarjenjem smo končali. Balinarji 
smo se preselili v Pungartnikovo hišo, kjer smo začeli s prstometom. 
Omislili smo si tudi pikado, s katerim bomo malo popestrili naš pro-
gram. V Pungartnikovi hiši je dovolj prostora. Pridružite se nam vsak če-
trtek ob 9. uri. Rokodelke so pridne. V novembru in začetku decembra 
izdelujejo voščilnice.
Za nas upokojence je druženje zelo pomembno. Pridružite se nam, saj 
za leto 2024 pripravljamo lep program, v katerem se bo za vsakega ne-
kaj našlo.

Besedilo in foto: danica osolnik

Perovo 26, 1241 Kamnik, info@artik.si, 040 554 000

ARTIK d.o.o. vam želi mirne  
in sproščene praznike ter vse  

dobro v letu, ki prihaja.
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“Potres porušil del Vrtca Medo“
V soboto, 25. 11. 2023, smo gasilci PGD Prevoje organizirali gasilsko-reševalno vajo Vrtec 2023.

Scenarij vaje je predpostavljal, da je območje Prevoj stresel potres 
z magnitudo 6.8 po Richterjevi lestvici, zaradi česar se je del Vrtca 
Medo porušil, v ruševinah pa sta ostali ujeti dve skupini otrok in nekaj 
osebja vrtca. Vzgojiteljica, ki je bila s svojo skupino na sprehodu, je to 
videla in nemudoma poklicala 112. Na vaji so poleg domačega dru-
štva sodelovali še gasilci PGD Lukovica in PGD Krašnja ter enota prvih 
posredovalcev v sklopu CZ Občine Lukovica. Ob prihodu prve ekipe 
na kraj sta 2 otroka pritekla iz »porušenega« objekta in gasilcem pre-
dala dodatne informacije o razsežnosti poškodovane zgradbe. Enota 
PGD Prevoje je postavila šotor civilne zaščite za namen vzpostavitve 
triaže ter pripravila vso potrebno opremo za prihod poškodovancev. 
Na triaži so sodelovali gasilci vseh treh prisotnih gasilskih enot ter 
prvi posredovalci. Ostali gasilci pa so bili zadolženi za iskanje pone-
srečencev, njihov iznos in preiskovanje prostorov.
Vaja Vrtec 2023 je bila prvi prikaz masovne naravne nesreče v naši ga-
silski zvezi, zato je bilo pričakovati, da ne bo izvedena popolno in da 
bodo izzivi tako na organizacijski kot tudi izvedbeni ravni. Pokazalo 
se je, da se take nesreče ne moremo lotiti enako kot požara ali pro-
metne nesreče, ampak moramo večji oziroma kar največji poudarek 
dati na triažo ter omogočiti zadostno število gasilcev bolničarjev in 
prvih posredovalcev, da lahko prvo pomoč nudijo čim hitreje in s tem 
rešijo čim več življenj. Prav tako se je izkazalo, da je redno obnavljanje 
znanja osnov prve pomoči, tudi pri gasilcih, ki nimajo opravljenega 
tečaja za bolničarja, nujno potrebno. Po vaji smo z ocenjevalci in vodji 

naredili obsežno refleksijo in identificirali izzive, ki jih bomo v priho-
dnje poskušali odpraviti po društvih in na nivoju zveze, da bomo še 
bolj učinkoviti tako pri iskanju ponesrečencev kot tudi pri izvajanju 
ukrepov prve pomoči. Zavedati se namreč moramo, da se v prime-
ru, da bi dejansko prišlo do potresa, poplave ali podobne naravne ali 
druge masovne nesreče na našem območju in širše, ne moremo zana-
šati na pomoč drugih služb in enot iz okolice. V takšni situaciji, ko bi 
bile vse službe zasedene ali pa ne bi mogle dostopati do nas, okoliške 
gasilske enote pa bi morale pomoč nuditi tudi svojim krajanom, bi 
pomoč prišla šele naslednji dan ali celo kasneje. Zato je pomembno, 
da smo tudi v teh primerih kar se da samozadostni. Samozadostnost 
pa obsega tako opremljenost kot tudi usposobljenost naših gasilcev 
za takšne vrste nesreč.
Na koncu bi se radi zahvalili Vrtcu Medo za dovoljenje, da smo vajo 
lahko izvedli v njihovih prostorih, še posebej njihovemu hišniku g. 
Vinku Klopčiču, ki je pomagal pri postavitvi vaje, pospravljanju ele-
mentov po vaji ter vseh vprašanjih, ki so se pojavila pripravljavkam 
vaje glede objekta in opreme. Nadalje bi se zahvalili Katji Lončar za 
čiščenje prostora po vaji, poveljniku CZ Občine Lukovica g. Milanu 
Dernulovcu za pomoč pri organizaciji vaje, županji Občine Lukovica 
mag. Olgi Vrankar za izkazano podporo, vsem ocenjevalcem in poško-
dovancem, ki so sodelovali na vaji, ter vsem gasilcem in prvim posre-
dovalcem za korektno izvedbo vaje.
Ob tem pa bi pozvali vse, ki vas zanima prva pomoč in niste gasilci, 
da se vključite v enoto prvih posredovalcev, saj je znanje prve pomoči 
uporabno tako v vsakdanjem življenju kot v skupnosti, v kateri živimo 
(več informacij pri Anžetu Kvedru na 040/422-026 ali anze.kveder@
gmail.com).

Besedilo in foto: pgd preVoje

30 let Planinskega društva Blagovica
Planinsko društvo Blagovica je 12. novembra 2023 praznovalo okroglih 30 let delovanja.

Osrednje dogajanje prireditve smo preselili na Špilk, najvišji vrh občine 
Lukovica, ki ga že od leta 1998 krasi lesen bivak. No, pravzaprav smo to-
krat kar Špilk preselili v večnamensko dvorano šole v Blagovici, saj smo 
v društvu za namen praznovanja izdelali maketo bivaka, kamor so se 
nato naši planinci odpravili obujat spomine. In le-teh res ni malo. Goste 
smo tako skozi tri desetletja spominov popeljali preko zgodb, ki so jih 
pripovedovali naši planinci kar sami. Vsak ima svojo zanimivo zgodbo, 
svoj najljubši spomin. Vmes ni manjkalo niti pesmi ter seveda na koncu 
pošteno zaslužena malica, ki pa tokrat ni bila iz nahrbtnika, ampak so 
jo za nas pripravile članice DPŽ Blagovica - Trojane.  
Iskrena hvala vsem, ki ste nam omogočili in polepšali to praznovanje, 
predvsem pa hvala vsem vam, naši planinci, ki z nami ustvarjate te ne-
pozabne spomine.
Če bi se nam radi pridružili tudi vi, nam pišite na pd.blagovica@gmail.
com.

Besedilo in foto: M.M, pd BlagoVica



december 2023 21DRUŠTVA

Slavnostna seja ob 135-letnici PGD Prevoje
V luči praznovanja 135-letnice začetka obstoja društva smo gasilci PGD Prevoje ob tem visokem jubileju 17. novembra 2023 v Kulturnem 
domu A. M. Slomška v Šentvidu organizirali slavnostno sejo.

Sejo je otvorila Klapa Sidro s slovensko in gasilsko. Po uvodnem poz-
dravu predsednika PGD Prevoje ter predstavitvi bogate zgodovine 
delovanja društva so na vrsto prišli govori funkcionarjev. Z Gasilske 
zveze Slovenije nam je nekaj besed namenil pomočnik poveljnika 
GZS tovariš Anže Bitenc. Sledil je govor županje Občine Lukovica 
mag. Olge Vrankar, kot slavnostni govorec na seji pa se je vabilu PGD 
Prevoje odzval minister za obrambo RS gospod Marjan Šarec. Poleg 
domačih gasilcev ter omenjenih govorcev so bili prisotni še predstav-
niki lokalne oblasti, predstavniki gasilske regije, sosednjih zvez, pred-
stavniki sosednjih in lokalnih PGD ter predstavniki vseh društev na 
območju delovanja PGD Prevoje.

Po govoru obrambnega ministra smo vsem navzočim, ki jih je bilo 
več kot 130, premierno na velikem platnu predvajali 15-minutni do-
kumentarni film PGD Prevoje, ki govori o bogatem delovanju društva. 
Film, ki si ga lahko ogledate tudi na platformi YouTube, vsebuje in-
tervjuje s člani društva in igrane prikaze delovanja gasilcev v časih 
ustanovitve društva ter sedaj. Film so z bučnim aplavzom pozdravili 
vsi navzoči.
Na slavnostni seji smo se vsem, s katerimi skupaj živimo ter oblikuje-
mo lokalno skupnost, zahvalili za sodelovanje z našim društvom. Ju-
bilejni dogodek pa smo izkoristili še za podelitev gasilskih odlikovanj. 
Podelili smo mladinska priznanja, priznanja gasilske zveze, gasilske 
plamenice ter gasilska odlikovanja.
Ob tem visokem jubileju je odlikovanje za posebne zasluge – najvišje 
odlikovanje na tej seji –prejel tovariš Srečko Strehar, ki je s 94 leti naj-
starejši član PGD Prevoje.
Pred koncem uradnega dela smo se s šopkom rož zahvalili povezo-
valki seje gospe Mateji Orehek, ki je odlično opravila svojo nalogo, 
za prisotnost pa smo se posebej zahvalili ministru Šarcu. Podarili smo 
mu uokvirjeno fotografijo, na kateri smo prevojski gasilci skupaj z mi-
nistrom na požarišču lanskega požara na Krasu.
Ob prijetnem klepetu in čestitkah gostov ter pogostitvi cateringa 
Koren smo zaključili še en košček v mozaiku delovanja gasilstva na 
Prevojah.

Besedilo: kleMen zajc; predsednik pgd preVoje; foto: pgd preVoje

Foos kru državni ekipni prvak
Društvo Foos kru je v oktobru v prostorih trening centra namizne-
ga nogometa na Trojanah organiziralo državno klubsko prvenstvo 
v namiznem nogometu. Turnir je poleg naslova za najboljši klub 
v Sloveniji pomenil tudi kvalificiranje na evropsko klubsko prven-
stvo v Rimu.

Ekipa Foos kru je v finalu z 2 : 0 osvojila naslov proti ekipi ŠD Jejž s Svete 
Ane. S tem si je zagotovila nastop na velikem odru v Rimu med elitnimi 
klubi v Evropi, ki razpolagajo z najboljšimi igralci na svetu. Skupno je v 
kategorijah moških, ženskih in senior ekip nastopilo 43 ekip iz 12 držav. 
Žal nepopolna ekipa letos ni imela velikih možnosti za uspeh in je na 
koncu osvojila 19. mesto. So si pa predvsem novinci v ekipi s to novo 
izkušnjo pridobili novo motivacijo za treninge in sezono 2024.
Vse, ki vas zanima naš šport in bi ga radi bolje spoznali, pa vabimo v 
trening center namiznega nogometa na Trojane, kjer vam z veseljem 
prikažemo in predstavimo naš šport. Ob tej priložnosti pa vsem želimo 
lepe in mirne praznike.

Besedilo: daVid potrBin; foto: arhiV znns
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Jesenski izlet po Prlekiji
V začetku novembra smo se člani in simpatizerji Turističnega društva Sv. Vid odpravili na izlet po Prlekiji. Izlet je odlično pripravil in vodil 
naš član Damjan Javernik.

Obisk prleških Aten in prleški kulinarični presežki
Prvi postanek smo imeli pri gradu v Slovenski Bistrici, kjer smo si pri-
voščili jutranjo kavico z rogljičkom. Nato smo imeli priložnost na dveh 
izvirih v Ivanjševcih ob Ščavnici preizkusiti slatino. V nadaljevanju smo 
ob izvrstnem vodenju Franca Čuša spoznavali kraj Sveti Jurij ob Ščavni-
ci, ki ga zaradi veliko pomembnih Slovencev, ki so se tam rodili, poime-
nujejo Prleške Atene. Edvard Kocbek, dr. Anton Korošec, Bratko Kreft, 
dr. Vekoslav Grmič, brata Kocmut, dr. Davorin Trstenjak, Franc Ilešič, Ja-
kob Šešerko, Ivan Vuk Starogorski je nekaj osebnosti, ki izhajajo iz tam 
in so zaznamovale slovensko zgodovino.
Ko se je dan prevesil v popoldne, smo se ustavili v Oljarni Kocbek, kjer 
smo izvedeli veliko novega o bučnem olju in njegovi uporabi. Pogledali 
smo si del proizvodnje in preizkusili različne izdelke iz bučnega olja.

Preplet zgodovine in sedanjosti
Pozno popoldne smo preživeli na bližnji Stari Gori. Tamkajšnji mlin na 
veter je kopija oziroma trikratna povečava Bečovega mlina. Mlin pred-
stavlja tehnično posebnost mletja žitaric in ga je moč uporabljati še da-
nes. V prostorih nekdanje osnovne šole na Stari Gori pa smo si ogledali 
etnološko zbirko kmečkega orodja in predmetov. Večina predmetov, 
njihova poimenovanja in obrti, ki so jih izdelovali, je utonila v pozabo.
Obisk Stare Gore smo zaključili z ogledom baročne cerkve Svetega 
Duha, ki je bila zgrajena ob koncu 17. stoletja. Baročna oprema in po-
slikave v cerkvi Svetega Duha na Stari Gori predstavljajo enega izmed 
vrhuncev sakralne umetnosti v Prlekiji.
Dan smo zaključili z odlično večerjo v gostišču Anton v Cerkvenjaku.

Besedilo in foto: td sV. Vid

Naj sreča, , zdravje, sočutje in ljubezen  
še naprej polnijo vaš dom tudi v letu

2024.
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Božični bazar v Podružnični šoli Krašnja
Živ žav pred Podružnično šolo Krašnja je v sredo, 29. novembra 2023, napovedoval  zanimiv dogodek, saj so se pred šolo poleg učencev 
zbrali tudi starši in stari starši. Na šoli se je namreč to popoldne odvijal božični bazar, najprej s krajšim kulturnim programom pred vho-
dom, nato pa v prostorih šole, kjer je bilo mogoče marsikaj videti in kupiti.  

Kresničke, Čebelice in 
Lisičke na obisku v Lukovici
Z otroki iz starejših skupin Vrtca Medo smo se odpravili na zimski 
pohod do Lukovice. Pozvonili smo na vrata občine in zapeli nekaj 
božičnih pesmic ter razveselili zaposlene.
To pa še ni bilo vse! V Pekarni Čemažar so naše otroke čakali sladki 
rogljički in prijazne slaščičarke, ki so nas lepo pogostile. Veseli smo, da 
smo doma v tako prijazni občini, kjer drug drugemu znamo polepšati 
dan.

Besedilo in foto: Mojca pUstotnik

Božično-novoletni bazar v 
Vrtcu Medo Prevoje
V zadnjem tednu novembra smo strokovne delavke za starše in 
otroke našega vrtca pripravile božično-novoletni bazar. Toplo 
oblečeni smo v precej hladno četrtkovo popoldne zakorakali sko-
zi čarobnost novoletnih lučk. Z dobro obloženimi stojnicami smo 
tako otvorili veseli december.  

A si nismo samo ogledovali in kupovali, lahko smo se razvajali v slad-
kem kotičku ali si pri frizerki in maskerki privoščili stilsko preobrazbo. 
Lahko smo se prepričali, da kitke, barvanje las, lakiranje nohtov, ličenje 

Na stojnicah smo ponujali ročno izdelane okraske ter izdelke izpod rok 
otrok in vzgojiteljic. Za zadovoljne otroške obraze smo poskrbeli z vro-
čo čokolado in palačinkami, ki so pocrkljale naše želodčke, pogreli pa 
smo se s toplim čajem.
Prijetno druženje s starši poveže vse, strokovne delavke, starše in 
otroke. Napolni nas s pozitivno energijo in v tem duhu smo se skupaj 
poslovili od letošnjega koledarskega leta. Verjamemo, da otroci zara-
di takšnih obogatitvenih dejavnosti še raje vstopajo v naše prostore, 
starši pa dobijo priložnost videti našo ustvarjalnost ter v sproščenem 
vzdušju, brez hitenja, doživijo kanček Vrtca Medo.
Vsa sredstva prispevkov, ki so se donirala na bazarju, gredo v vrtčevski 
sklad.
Hvala  vsem staršem za udeležbo. Želimo vam prečudovit december!

Besedilo: Mojca pUstotnik; foto: Mojca petkoVšek

obraza in še kaj spremeni tako otroka kot odraslega. In ker je december 
čas, ko se spomnimo sorodnikov vsaj z voščili, smo se lahko založili z 
zanimivimi voščilnicami in še z okusnimi piškoti. Kako ujeti srečo, se 
sprašujejo mnogi in nekateri so jo poskusili ujeti z nakupom srečke, saj 
so učenci in učitelji pripravili tudi bogat srečelov. Vsaka srečka je prine-
sla nagrado in vložen dar za srečko se je kaj hitro povrnil. V telovadnici 
so obiskovalci lahko kupili drobna, a uporabna darilca, ki bodo v mese-
cu decembru prišla še kako prav, a ne le to, tudi ideje za izdelavo darilc 
smo lahko dobili ob ogledu izdelkov. Otroci in starši pa so se lahko fo-
tografirali v vlogi Božička in najboljšega prijatelja.
Da je prireditev uspela, pričata podatka, da so bile srečke hitro razpro-
dane in da so številni obiskovalci polnih rok odhajali domov. Šolski 
sklad na Osnovni šoli Janka Kersnika, kamor spada podružnična šola 
v Krašnji, je s tem pridobil prepotrebna sredstva za delovanje v nasle-
dnjem letu. Za vso organizacijo in izvedbo dogodka pa so zaslužni pri-
zadevni učitelji in učiteljice s svojimi učenci in seveda tudi starši, ki so 
prispevali nagrade za srečelov ter spekli okusne piškote in postorili še 
mnogo drugih stvari. Ponovno so dokazali, da se z dobrim sodelova-
njem doseže dober rezultat v korist vseh.

Besedilo in foto: drago jUteršek     
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Dobrodošli v pasjem centru WOOF!
Lastniki psov se lahko pridružite različnim tečajem šolanja vaših štirinožnih prijateljev tudi v naši občini. Že od leta 2021 na Prevojah 
pri Šentvidu deluje pasji center Woof, ki se ukvarja s šolanjem psov. Vodnike psov učijo o pasji psihologiji, šolajo pse v začetnih in na-
daljevalnih tečajih, predstavljajo pa tudi najrazličnejše pasje športe. Vodja centra Anja Gluvić nam je ob našem obisku zaupala še nekaj 
koristnih informacij iz "pasjega sveta ", ki vam jih prenašamo v naslednjih vrsticah.

Ste vedeli, da če pes maha z repom, to še ne pomeni, 
da je vesel?
Čeprav psi za komunikacijo ne uporabljajo besed, imajo nadvse ra-
znoliko telesno in zvočno govorico. Za sporazumevanje s svetom upo-
rabljajo oči, ušesa, obraz, rep, glas, telo, vonj itn. Eden bolj zgovornih 
elementov v pasji zakladnici sporazumevanja je zagotovo rep. Z repom 
ne mahajo ves čas na isti način in da ne pride do neljubih situacij, je 
ključnega pomena razumevanje, da če pes maha z repom, še ne pome-
ni, da je vesel. Ko se naučimo opazovati in razumeti pasje sporočanje z 
repom v povezavi z ostalo telesno in zvočno govorico, lahko zelo dobro 
razumemo njihovo počutje in namere.
Rep je podaljšek hrbtenice (vendar je veliko bolj fleksibilen, pa tudi ak-
tiven in izpostavljen, zato lahko hitro pride do poškodbe) in ima funk-
cijo stabilizatorja, tj. skrbi za ravnotežje psa. Zagotovo ste že kdaj videli 
psa, kako kroži z repom, kadar lovi ravnotežje na kakšni višini, ali pa ko 
se sunkovito giblje, npr. med navdušenim iskanjem igrače ali med igro 
in tekom. Ko pes sunkovito zavije, rep deluje kot protiutež zadnjemu 
delu telesa, ki zamuja zaradi hitrosti sprednjega dela telesa, ki je zame-
njalo smer. To prepreči, da bi se pes prevrnil ali izgubil hitrost. Prav tako 
je rep v pomoč pri plavanju, saj lahko deluje kot krmilo.
Psi komunicirajo na več nivojih, med drugim rep uporabljajo tudi za 
širjenje vonja. Pod korenom repa sta analni vrečki, ki oddajta unikaten 
vonj. Ko pes maha z repom, mišice okoli anusa sproščajo tekočino iz 
analnih vrečk ter oddajajo specifičen vonj. Če je rep postavljen višje, 
psu dopušča, da oddaja več vonja. Psi, ki so prestrašeni ali podrejeni, 
imajo rep spuščen oz. usločen navzdol, saj ne želijo z vonjem zbujati 
preveč pozornosti.

Rep kot sredstvo sporazumevanja
Velik del naloge mahanja z repom je namenjen sporazumevanju, ko-
munikaciji. Rep poudari že izražena sporočila obrazne, telesne in zvoč-
ne govorice. To pomeni, da moramo vedno gledati celotno sliko telesa. 
Nikoli ne moremo oceniti vsega na podlagi enega dejavnika.

Pri mahanju z repom je treba biti pozoren predvsem na držo, gibanje in 
obliko repa. Kadar se mahanje repa nagiba bolj v desno stran, pomeni, 
da pes doživlja pozitivna čustva (pes odraža zadovoljstvo, veselje, spro-
ščenost), nasprotno temu, ko pes maha z repom v levo stran, pomeni, 
da doživlja negativna čustva (lahko je nervozen, se počuti ogroženega). 
To gibanje (levo in desno) je povezano z možgani (leva stran možganov 
kontrolira desno). Psi so sposobni zaznavati minimalne spremembe v 
gibanju in s tem precenijo, ali se je nasprotniku pametno približati ali 
ne.
Mladiči začnejo rep za sporazumevanje uporabljati približno pri mese-
cu in pol. Gre torej za naučeno vedenje. Prej ga v namen komunikacije 
ne uporabljajo, čeprav so telesno sposobni za to (npr. tresenje med hra-
njenjem). To pomeni, da začnejo z repom mahati šele takrat, ko je to za 
njih potrebno, tj. ko se učijo pasje govorice.

Pomen različnih pozicij repa
Spodvit rep: Kadar je rep spodvit, nakazuje, da je pes v stanju strahu 
ali v podrejenem položaju.
Rep v bližini zadnjih nog (a ne spodvit): negotovost, v določenih pri-
merih lahko nakazuje tudi bolečino, neugodje.
Rep malo pod horizontalno lego: lagodje, sproščenost.
Rep v horizontalni legi: pes je pozoren na okolico.
Privzdignjen rep: pes izraža samozavest, lahko izziva nasprotnika.
Navpičen rep: očitno izzivanje nasprotnika, popolna kontrola in samo-
zavest.
Nekatere pasme imajo povsem drugačno nevtralno pozicijo repa, npr. 
basenji ima rep zavihan navzgor. Potrebno je upoštevati tudi te ele-
mente, saj se pasme med seboj močno razlikujejo po videzu, kar vpliva 
tudi na »repno« komunikacijo.

Pomen gibanja repa
Hitrost: hitrejše, kot je gibanje, bolj je pes vzhičen.
Intenzivnost: rahlo miganje, komaj opazno in ne v širino nakazuje ne-
odločnost.
Mahanje na široko: prijaznost, veselje, zadovoljstvo, zraven lahko gi-
blje tudi boke.
Kratki in hitri mahljaji, kot da bi rep vibriral: pes je pripravljen na 
akcijo, tudi pretep (sploh če je rep postavljen visoko).
Še več zanimivosti si lahko preberete na njihovi spletni strani pasjasola.
net in na Facebook strani "WOOF – pasja šola". Vsi zainteresirani, ki bi 
želeli svoje štirinožne prijatelje pripeljati na tečaj, pa lahko gospo Anjo 
pokličete po telefonu na 041 358 929.

Dobrodošli v pasji center WOOF na Prevoje pri Šentvidu, Anji in ekipi pa 
želimo še obilo uspehov pri njihovem plemenitem poslanstvu. Srečno!

Besedilo: gregor Berlec; foto: pasji center Woof
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odpiralni čas po dogovoru na 031 587 893

Bernarda Hrovat Žibert s.p., PE;Stari trg 18, Lukovica

Srečno 2024

ELEKTRONIKA

Najboljši TV programi s 
Krvavca, Limbarske gore, 
Krima, Javoršice, Lukovice, 
PD Moravče

LCD, LED, PLAZMA TV, VIDEO,

INTERNET IN SATELITSKI SISTEMI

18,5
0  €/ mes že 15 let

Srečno 2024!

Cene s popustom iz ZDRAVO - kataloga ugodnosti veljajo v enotah Lekarne Ljubljana, specializiranih prodajalnah LL VIVA (v okviru razpoložljivega asortimana) in 
v Spletni Lekarni Ljubljana na www.lekarnaljubljana.si izključno ob predložitvi Kartice zvestobe Lekarne Ljubljana ter zahtevanega števila jabolk zvestobe, sicer 
veljajo redne cene. Slike so simbolične, popusti se ne seštevajo. Ponudba velja od 30. 11. 2023 do 15. 1. 2024 oz. do prodaje zalog.

Za več informacij prelistajte nov katalog ugodnosti ali nas pokličite 080 71 17!
na brezplačno telefonsko številko 

Veljavnost od 30. 11. 2023 do 15. 1. 2024www.lekarnaljubljana.si

in srečno  

2024! 

izbrano iz kataloga ugodnosti

redna cena: 9,15 €

cena s Kartico zvestobe

6,86 €
2

POPUST: 

25 %

MLEKO S PANTENOLOM
Za nego telesa, 200 ml. 

DOMAČA ZELIŠČNA 
GRENČICA
Prehransko dopolnilo z vodno-
etanolnimi izvlečki zelišč, 220 g.
Prehransko dopolnilo ni nadomestilo za  
uravnoteženo in raznovrstno prehrano.

redna cena:  17,13 €

cena s Kartico zvestobe

12,85 €
3

POPUST: 

25 %

LAK ZA NOHTE 
VITRY
16 obstojnih 
sijočih odtenkov, 
enostaven 
nanos, nohtom 
omogoča 
dihanje, 4 ml.

VITAMINI IN 
MINERALI
Prehransko dopolnilo 
z vitamini in minerali v 
obliki tablet, 30 tablet.
Prehransko dopolnilo ni nadomestilo  
za uravnoteženo in raznovrstno prehrano.

redna cena: 6,00 €

cena s Kartico zvestobe

3,00 €
1

POPUST: 

50 %

SKODELICA MALČEK
Izdelano v Steklarni 
Hrastnik, 275 ml.

KREMA ZA ROKE 
ALOEVERA X2
Hrani in neguje 
suho kožo, 50 ml.

redna cena:  7,44 €

cena s Kartico zvestobe

5,95 €
2

POPUST: 

20 %

redna cena: 5,20 €

cena s Kartico zvestobe

3,64 €
1

POPUST: 

30 %

redna cena:

6,00 €

2+1
gratis

Avtohiša Krulc

vam želi

SREČNO in VARNO
v novem letu 2024

Pooblaščeni serviser vozil znamk

Prodaja vozil 

             01-7231-200

KRULC
Avtohiša 

Moravče
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HKP aktivno tudi na ledu!
V novembru so končno padle temperature in obuli smo drsalke. 
Kratke priprave v ljubljanski Dvorani Zalog in pred nami je bil že 
veliki mednarodni turnir na ledu v Novem Sadu, katerega se redno 
udeležujemo že od leta 2009.

HK Prevoje v vseh selekcijah 
pri vrhu!
Aktivno smo novo sezono 2023–2024 začeli že s koncem avgusta, 
tekmovalno pa težko pričakovano v oktobru. Naša članska prvo-
ligaška ekipa po prvih 6 tekmah zaseda odlično 2. mesto. Sezona 
bo tudi letos dolga, upajmo, da ob koncu aprila spet slavimo lep 
končni uspeh državnega prvenstva!

Naši mladi člani aktivno nastopajo v mlajših selekcijah U-9, U-12 in 
U-15. Medtem ko najmlajši pridno nabirajo izkušnje, sta starejši selek-
ciji letos naredili preskok in sta trenutno na samem vrhu razpredelnic. 
Tekme v letošnji sezoni potekajo v domači dvorani RCU Lukovica, v 
Horjulu, Novem mestu, Postojni, Karlovcu, Zadru, Samoborju in Dolenj-
skih Toplicah.
Vrhunski pogoji za trening in dobra klima v klubu so seveda glavne 
sestavine uspešnega prevojskega hokejskega recepta. Letos klub pra-
znuje 55. obletnico ustanovitve, zato si še toliko bolj želimo lepih rezul-
tatov in vas obenem vabimo, da nas spremljate na domačih tekmah ter 
na naši Facebook in Instagram strani.

Besedilo in foto: UpraVni odBor hkp

Ekipa Šahovskega društva Črni 
graben v 24. Osrednji slovenski 
ligi blizu najboljših
Liga nadaljuje tradicijo domžalsko-kamniške lige in Osrednje 
slovenske lige. Organizator lige je ŠK Komenda (https://www.
sah-komenda.com), tehnični izvajalec pa Športno društvo Pogi. 
V novembru se je zaključila 24. Osrednja slovenska liga, ki se je 
začela 14. septembra letos. Naša ekipa se je ojačala z mojstrskim 
kandidatom Bogdanom Osolinom.

Ekipa ŠD Črni graben v sestavi Boris Skok, Janez Hribar, Bogdan Osolin 
in Zoran Majcen ter rezerve Marko Krulej, Franc Erazem in Milan Vider-
gar je v 9. kolih švicarskega sistema dosegla 6. mesto med 13 močnimi 
ekipami.  Zmagala je ekipa ŠD Vrhnika pred ŠK Komenda Popotnik, ŠK 
Trzin Buscotrade, ŠD Domžale, ŠS Tomo Zupan Kranj, ŠD Črni graben, 
ŠK Ljubljana, ŠD Mengeš - Trzin, ŠK Višnja Gora - Stična, ŠK Trzin Pekos 
pub, KPŠRD Karel Jeraj, ŠK Medvode in ŠK Komenda Pogi. Na zaključ-
nem turnirju 30. novembra pa so si delili 3. mesto med 13 ekipami, ven-
dar so po dodatnem kriteriju pristali na nehvaležnem 4. mestu.
Naši igralci so bili uspešni tudi posamezno. Janez Hribar je dobil sre-
brno medaljo za 2. mesto na 2. deski, B. Osolin bronasto medaljo za 3. 
mesto na 3. deski in Zoran Majcen srebrno medaljo za 2. mesto na 4. 
deski, prav tako tudi srebrno medaljo na zaključnem turnirju.
Čestitamo šahistom ŠD Črni graben in jim želimo še enakih ali boljših 
rezultatov. Društvu pa se lahko pridružite tudi vi.

Besedilo in foto: Viktor jeMec

7. turnir v namiznem tenisu 
krajanov KS Rafolče in članov 
ŠTD Rafolče
V nedeljo, 3. decembra 2023, ob 11. uri, je bil v Sončni dvorani 
OŠ Janka Kersnika Brdo izveden tradicionalni turnir v nami-
znem tenisu krajanov KS Rafolče in članov ŠTD Rafolče, ki je bil 
tudi organizator tega tekmovanja. Udeležili so se ga osnovno-
šolci, dijaki, študentje, moški in ženske. Večina udeležencev je 
med letom pridno trenirala v šolski telovadnici. Nastopilo je 24 
sodelujočih v 4 kategorijah: ženske, moški, dekleta in fantje.

Rezultati tekmovanja: Pri članih je bil vrstni red najboljših naslednji: 
Zmagal je še vedno najbolj gibčen Igor Tekavc, sledili pa so: 2. Kle-
men Klinar, 3. Aleš Marinčič in 4. Anže Smolnikar. V ženski kategoriji 
je bil vrstni red najboljših: 1. Vlasta Bartol, 2. Urša Barle, 3. Mateja 
Stele Smolnikar in 4. Ana Klinar. Pri dekletih je bil vrstni red najbolj-
ših: 1. Katarina Barle, 2. Manca  Vesel, 3. Zoja Rot in 4. Mija Karalič. Pri 
fantih je bil vrstni red: 1. Vid Kočar, 2. Filip Šimenc, 3. Marcel Kočar in 
4. Žiga Klinar.
Najboljšim trem v posameznih kategorijah so bili podeljeni pokali iz 
rok organizatorja turnirja Aleša Marinčiča in predstavnika KS Rafol-
če. Na računalniku je turnir odlično vodil Marko Breznik.
Zahvaljujemo se organizatorjem iz ŠTD Rafolče in Občini Lukovica 
za prostor, posebna zahvala pa velja Ani Klinar za že tradicionalno 
peko in vsem, ki ste kakorkoli pripomogli k ponovnemu dogodku 
po kovidu.
Vsem krajanom želimo še naprej uspešno vadbo in vesele praznike 
ter da se vidimo v naslednjem letu še bolje pripravljeni.

Besedilo in foto: Viktor jeMec

Super organizacija, prijazni domačini in finančno nam dosegljiv Balkan 
so dejstva, ki povedo, da se kmalu spet vrnemo.
V decembru pa aktivno sezono začenjajo tudi naši veterani. Domžalsko 
drsališče je naš drugi dom, upamo na dolgo zimo in čim več pravih, 
hokejskih terminov.

Besedilo in foto: UpraVni odBor hkp

Najboljši tekmovalci z ostalimi igralci in obiskovalci v Sončni dvorani.

Šahisti z medaljami: B. Osolin (bronasta), Z. Majcen (2 srebrni), J. Hribar (srebrna) in B. Skok.
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1. Memorialni šahovski turnir Alojza Cijana
Šahovsko društvo Črni graben je ob obletnici smrti člana Alojza Cijana v petek, 24. novembra 2023, ob 17. uri,  v brunarici  ŠTD Rafolče 
organiziralo 1. Memorialni turnir Alojza Cijana. Alojz je bil duša in srce društva, več kot 23 let tajnik in organizator številnih turnirjev. Po 
pozdravnem govoru predsednika ŠD Črni graben in enominutnem molku v spomin na Alojza je njegova žena Ana potegnila prvo potezo 
turnirja. Prinesla pa je tudi več pladnjev slastnega peciva.   .

Ga. Ana Cijan je potegnila prvo potezo memoriala.

Igralo se je 7 kol po švicarskem sistemu pri odraslih, znancih pokojnega 
Lojzeta, kot so ga šahisti klicali. 5 kol se je igralo po Bergerjevem siste-
mu za mlade. Vsak igralec je imel po 10 minut na partijo. 

V odrasli skupini je zmagal Boris Skok, 2. je bil Janez Hribar in 3. Bogdan 
Osolin, vsi člani ekipe Črnega graba v ligah. Sledili so še Džemal Ve-
sković, Milan Vidergar, Albin Štrajhar, Viktor Jemec, Jože Brežan, Franc 
Erazem, Mirko Čokan, Sašo Jemec, Franc Andrejka, Martin Andrejka in 
Mojca Godec, ki je tudi dobila pokal.
Pri mladih so nastopili tudi obiskovalci poletne šole. Zmagal je Filip Ši-
menc, 2. mesto je zasedel Jan Omejc in 3. mesto Tomaž Cerar. Sledili so 
še Voranc Godec, Leon Cijan in Jernej Bole. Turnir je uspešno že drugič 
vodil novi šahovski sodnik Nejc Dolinšek.

Najboljši šahisti 1. memoriala Alojza Cijana.

Županja na zaključku šahovskega turnirja.

Obiskala nas je tudi županja mag. Olga Vrankar, ki je čestitala najbolj-
šim in postregla s presenečenjem, slastnimi picami. Predlagala je, da 
se memorialni turnir naslednje leto izvede v dvorani Antona Martina 
Slomška v Šentvidu.
Zahvaljujemo se Občini Lukovica in županji Olgi Vrankar,  ŠTD Rafolče, 
podjetju Moje-leče.si, podjetju Avtokveder d.o.o. in vsem, ki so kakor-
koli pomagali. Se vidimo na naslednjem memorialu.

Besedilo in foto: Viktor jeMec

Prostoren prtljažnik (775 litrov)
Sistem kamer 360°
Navigacijski sistem NissanConnect in povezljive storitve 8LET

 
*

JAMSTVA

Novi Nissan Townstar
Prostoren in praktičen za vsa družinska doživetja

Odkrijte celotno ponudbo pri vašem prodajalcu Nissan

Kombinirana poraba goriva: 6,8 l/100 km. Emisije CO : 155 - 153 g/km. Emisijska stopnja: Euro6D Full. Emisije NO
x
: 0,0114 g/km. Emisije trdnih delcev: 0,00027 g/km. Št. delcev (x1011): 0,54. 

Ogljikov dioksid (CO ) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije iz prometa onesnažujejo zrak in tako pomembno prispevajo k poslabšanju kakovosti 
zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov.

*Podaljšano jamstvo 8 let vključuje 5 let jamstva oz. 160.000 skupno prevoženih kilometrov (3 leta tovarniške garancije in 2 leti podaljšanega jamstva Real Garant) in dodatna 3 leta podaljšanega jamstva Real 
Garant oz. 160.000 skupno prevoženih kilometrov, kar nastopi prej. Podaljšano jamstvo je storitev zavarovalnice Real Garant Versicherung AG in velja od izteka tovarniške garancije pod pogoji navedenimi 
v pogodbi o podaljšanem jamstvu in pogojih jamstva. Nissan si pridružuje pravico, da predčasno zaključi akcijo ali jo podaljša. Pridržujemo si pravico do napak. Slike so simbolne. Pooblaščeni uvoznik: GA 
Adriatic, d. o. o., Dunajska 22, 1001 Ljubljana. Več na nissan.si

Tržaška 108, 1000 Ljubljana - Tel: +386 (0)1 20 00 628, www.avtohisamalgaj.si
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V okviru Točke za starejše izvedena predavanje in 
delavnica o sladkorni bolezni
V torek, 28. novembra, smo v prostorih Občine Litija v okviru LAS projekta »Točka za starejše« izvedli predavanje in delavnico o diabe-
tesu ali sladkorni bolezni. Partner LAS projekta je tudi Občina Lukovica, ki aktivnosti izvaja skupaj z Društvom upokojencev Lukovica. 
Dogodek je vodil Zavod Oreli iz Kamnika v sodelovanju z Društvom diabetikov Litija in Šmartno pri Litiji ter Centrom za krepitev zdravja, 
ki deluje pod okriljem Zdravstvenega doma Litija.

Prisotne sta pozdravili Anita Molka, vodja LAS projekta Točka za starej-
še, in Lijana Lovše, podžupanja Občine Litija ter koordinatorica Točke 
za starejše v Litiji. 22 udeležencem je Martina Ozimek iz Zavoda Oreli 
predstavila osnovne informacije o diabetesu. Poudarila je, kako zelo 
pomembno je, da prepoznamo začetek bolezni, kjer so prvi znaki huda 
žeja, pogosto uriniranje in hujšanje. Takrat je potrebno obiskati zdrav-
nika, upoštevati navodila, se poučiti o sladkorni bolezni, jesti uravno-
teženo in zdravo prehrano, redno izvajati kontrole krvnega sladkorja 
(glukoze), nog, oči in krvnega tlaka, poskrbeti za kvalitetno spanje ter 
redno gibanje. Slišali smo tudi konkreten primer življenja s sladkorno 
boleznijo članice Društva diabetikov Litija in Šmartno pri Litiji. Nji-
hova predsednica Mihaela Amršek je navdihnila z opisom vseh aktiv-
nosti, ki jih izvajajo.

Poslanstvo društva je informirati ljudi, tudi osnovnošolce 8. in 9. razre-
dov v obeh občinah in dijake 2. letnika Gimnazije Litija, o nevarnosti 
sladkorne bolezni in posledicah le-te. Ozaveščajo, kako preprečiti njen 
nastanek in omogočiti osebam, ki že imajo sladkorno bolezen, bolj ka-
kovostno, zdravo in polno življenje. Izvajajo meritve krvnega sladkorja, 
krvnega tlaka, trigliceridov, holesterola in saturacije, strokovna preda-
vanja, edukativna okrevanja in učne delavnice. Tedensko za svoje člane 
organizirajo pohode, telovadbo, plavanje in vadbo v bazenu, ustvarjal-
ne delavnice in druženje.  
Neja Perič, vodja novoustanovljenega Centra za krepitev zdravja, je 
v zaključnem delu predstavila, kako s promocijo zdravja izobražujejo 
posameznike in jim nudijo vse potrebne informacije, da lahko odgo-
vorno prevzamejo nadzor nad svojim zdravjem in izbiro življenjskega 
sloga. Udeležencem je nato izmerila še krvni tlak in preverila raven glu-
koze ali krvnega sladkorja.
Vabljeni, da obiščete Center za krepitev zdravja, ki izvaja zdravstveno 
vzgojo otrok in mladostnikov, vzgojo ustnega zdravja, aktivnosti za od-
rasle in individualna svetovanja.
Najbolj je bilo poudarjeno, kako zelo pomembna za zdravje ljudi sta 
gibanje ter raznovrstna in uravnotežena prehrana z manj maščob, slad-
korja in soli. Diabetična prehrana je enaka kot zdrava prehrana, ki jo 
priporočajo vsem. Dogodka sta se iz Lukovice udeležili Mojca Cerar z 
Občine Lukovica in Marijana Grošelj iz Društva upokojencev Lukovica.
V okviru Točke za starejše bodo v januarju in februarju 2024 izvedene 
še tri delavnice za splošno javnost, ki spodbujajo kakovostnejše življe-
nje starejših, zato nas spremljajte. Za vsa vprašanja lahko pišete na ani-
ta.molka@razvoj.si ali nas pokličete na 01 8962 710.  

Projekt sofinancirata Evropska unija iz Evropskega kmetijskega sklada za 
razvoj podeželja in Republika Slovenija v okviru Programa razvoja pode-
želja RS 2014–2020. Organ upravljanja, določen za izvajanje Programa ra-
zvoja podeželja Republike Slovenije za obdobje 2014–2020, je Ministrstvo 
za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano. Za vsebino je odgovoren LAS Srce 
Slovenije.

aVtorica: anita Molka, razVojni center srca sloVenije

Neja Perič, vodja Centra za krepitev zdravja, je prisotnim izmerila raven sladkorja v krvi in krvni tlak.

Mihaela Amršek, predsednica Društva diabetikov Litija in Šmartno pri Litiji, predstavlja aktivnosti, 
ki jih izvajajo.
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Ta svet je lep,

če nekomu nekaj daš.

Ta svet je lep,

če nekoga rad imaš,

če stisneš roko komu,

ki ga kaj boli.

Ta svet je lep,

če si človek do ljudi.

( T. Pavček)

BLAGOSLOVLJENE BOŽIČNE PRAZNIKE
TER SREČNO, ZDRAVO IN USPEŠNO

NOVO LETO 2024.

 Društvo podeželskih žena Lukovica
(Vabljene na občni zbor 8. februarja)

Želimo vam, da bi 
našli srečo tam,

kjer jo iščete in najbolj 
potrebujete.

Vesele praznike in vse 
dobro v letu 2024!

Čebelarsko društvo
Lukovica
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Želimo vam, da bi bili v letu 2024 srečni 
in srečo delili tudi z drugimi. 

Blagoslovljene božične praznike 
in srečno novo leto vam želi ŠTD Rafolče.

Gasilke in gasilci 
PGD Lukovica
vsem občanom občine Lukovica
želimo vesele božično-novoletne 
praznike,veliko zdravja, poguma 
in upanja v letu 2024.

Naj bodo pozabljeni vsi
dvomi in skrbi, za varnost 
pa PGD Lukovica poskrbi.
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Naj bo srečno in zdravo

Za Društvom izgnancev Slovenije 1941–1945 – 
Krajevna organizacija Domžale, v kateri se združujete 
tudi izgnanci iz sedanje občine Lukovica, je še eno leto, 
v katerem smo skušali s svojim delom popestriti vaša 

življenja ter hkrati krepiti poznavanje problematike 
izgnanstva in begunstva med drugo svetovno vojno. 
Veseli smo bili vseh, ki ste bili z nami na Dolenjskem, 

na Rabu ali na Primorskem in se vam zahvaljujemo za 
prijetno družbo.

Upam, da se nam boste pridružili tudi v letu 2024, v 
katerem vam želimo veliko sreče, zdravja in prijetnih 

praznikov. Veliko uspeha tudi vaši občini.

Vera

Sreča je v majhnih stvareh,

toplih ljudeh,

v stisnjenih dlaneh.

(neznani avtor).

Naj vas toplina božičnih in novoletnih 
praznikov spremlja vse leto

in naj bo leto 2024 zdravo, mirno 
in napolnjeno z medsebojnim 

spoštovanjem in osebnim 
zadovoljstvom.

Krajevna skupnost Zlato Polje

Našim članicam in članom 

želimo vesele praznike 
in srečno novo leto 2024

Vesele praznike in 
srečno novo leto želimo 
tudi vsem občankam in 

občanom.

Ribiško društvo Črni graben

Zahvaljujemo se županji ge. mag. Olgi Vrankar 
in predsednici KS Prevoje ge. Nini Bisić za 

sodelovanje in podporo pri delovanju našega 
društva.

Zahvala tudi našim donatorjem Gostilni 
Furman, marketu Spina, Gostilni pri Gašperju, 

Gostilni Soklič ter podjetjem Nomat d.o.o., 
Lukman transport in MG inštalaterstvo.

Člani Turističnega društva 
Sv. Vid želimo vsem 
bralkam in bralcem 

Rokovnjača eno krasno, 
srečno in zanimivo leto 
2024. Na veliko veselih 

druženj!

Vesele božične praznike
in srečno, zdravo ter 

uspešno novo leto 2024.

Krajevna skupnost
Lukovica
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»NAJ VAM BO DANO SPOZNATI 

PRAVE POTI IN PRAVE LJUDI, 

STORITI PRAVE REČI TER V SEBI
IN DRUGIH NAJTI LE DOBRE STVARI!«

Vsem krvodajalcem, krajanom in občanom 
želimo mirne in doživete božične praznike 

v krogu svojih najdražjih, v letu 2024 pa 
trdnega zdravja, uspehov in osebne sreče!

Iskrene čestitke tudi ob dnevu samostojnosti 
ter se hkrati zahvaljujemo vsem, ki nam pri 

našem delu pomagate in podpirate!

Krajevni odbor Rdečega križa 
Blagovica - Češnjice

»NAJ VAM NOVO LETO PRINESE 

ČIMVEČ LEPIH STVARI,
NAJ BODO POZABLJENI VSI 

DVOMI IN SKRBI;

USPEH NAJ VAM POVSOD SLEDI,
SREČA, VESELJE IN LJUBEZEN 

NAJ MED VAMI TLI!«

Termini izidov
Mesec Oddaja gradiva Izdaja glasila

Januar 15.01.2024 25.01.2024

Februar in Marec 04.03.2024 14.03.2024

April 08.04.2024 18.04.2024

Maj 13.05.2024 23.05.2024

Junij 10.06.2024 20.06.2024

Julij in Avgust 19.08.2024 29.08.2024

September 16.09.2024 26.09.2024

Oktober 14.10.2024 24.10.2024

November 11.11.2024 21.11.2024

December 09.12.2024 19.12.2024

tel: 01/83 96 400
e-mail: simonr@ir-image.si

Dragi krajani in občani!

Naj blagoslov in mir božične noči napolni vaša srca,
v letu 2024 pa vam želimo obilo zdravja, miru ter 

tihe in neskaljene sreče!
Iskrene čestitke tudi ob dnevu samostojnosti!

ŽPS Blagovica - Šentožbolt
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051 398 053lepotnicenterspela@gmail.comHribi 3A, 1222 Trojane

080 22 36      

Za toplo zimo 
in pomlad, 
kurilno olje 
dostavlja 

Hubat!

DOSTAVA KURILNEGA OLJA 

www.hubat.si

Vse bo v redu.

triglav.si

Enostavna sklenitev 
preko spleta.

Veliko 
zavarovanje 
za male živali
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Avtohiša Malgaj, d.o.o., Tržaška cesta 108, 1000 Ljubljana
Prodaja rabljenih vozil: 01/ 20 00 560, e-mail: info@malgaj.com www.avtohisamalgaj.si

PRODAJA RABLJENIH VOZIL
ODKUP VOZIL ZA GOTOVINO!

Opel Astra karavan 1.6 CDTI 110 innovation – navi., fulled, pdc, – 1598 ccm, 
81 kW (110 KM) – L. 2016/05 – samo 168.523 km. 1. lastnik, ohranjeno, redno 
servisirano vozilo z znano zgodovino. full led žarometi, , dvopodročna avtomatska kli-
ma, original alu platišča, tempomat, el. odpiranje prtljažnika, navigacija, bralnik prome-
tnih znakov, meglenke, bluetooth, usb, potovalni računalnik, sredinski naslon za roko, 
usnjen multifunkcijski volan, … Možnost financiranja brez pologa kredit/leasing.

Akcijska cena: 9.998,00 €

BMW serija 3 touring: 318d aut. navi. 2 x pdc, gr. sedežev, el. prtljažnik, 
alu platišča – 1995 ccm, 110 kw (150 KM), L. 2017/07 – samo 144.618 km. 
Odlično ohranjeno vozilo z znano zgodovino, parkirni senzorji spredaj + zadaj, avtomat-
ska klima, navigacija, usnje, multifunkcijski volan, usb, bluetooth, alu platišča, potovalni 
računalnik, ... Možnost financiranja brez pologa kredit/leasing.

Akcijska cena: 17.500,00 €

Akcija Akcija

Akcija

Akcija Akcija

Škoda Superb 2.0 TDI Style combi, bixenon, radar, navi, memory, PDC, … 1968 
ccm, 110 kW (150 KM) – L. 2016/06, 142.839 km. Zelo lepo ohranjen, z znano 
zgodovino in od 1. lastnika. Front asist, bralnik prometnih znakov, spomin sedeža, lita 
platišča, bi-xenon/led, navigacija, bluetooth, aktivni tempomat, parkirni senzori zadaj ... 
Možnost financiranja brez pologa kredit/leasing.

Akcijska cena: 14.970,00 €

Volvo V90 D4 wagon avt., Business plus full LED, usnje, navi, el. prtljažnik, 
1969 ccm, 140 kw (190 KM), (automatik). L. 2017/04 – prevoženih 
149.956 km. Odlično ohranjeno atraktivno vozilo z znano zgodovino in od 1. lastnika. 
Električno nastavljivi usnjeni sedeži, full led žarometi, navigacija, tempomat, vzratna kamera, 
električna prtljažna vrata, parkirni senzorji spredaj in zadaj, dvopodročna avtomatska klima, 
meglenke spredaj in zadaj, usb, bluetooth),… Možnost financiranja brez pologa – kredit/leasing.

Akcijska cena: 22.680,00 €

Škoda Superb 2.0 TFI DSG Active Combi 110 kW, Xenon, Memory 1968 ccm, 
110 kW (150 KM) – L. 2017/03, samo 97.760 km. 1. lastnik, ohranjeno, redno ser-
visirano vozilo z znano zgodovino, xenon, memori sedeži, tempomat, bluetooth, navigacija, 
start/stop, led dnevne luči, pdc zadaj,… Možnost financiranja brez pologa – kredit/leasing. 

Akcijska cena: 19.990,00 €

BMW serija X1: 1,8d sdrive panorama vzv. kamera pdc – 1.995 ccm, 110 kw 
(150 KM), 03/2021 – 15.875 km. 1. lastnik, panorama, dnevne led luči, parkirni senzorji 
spredaj in zadaj, vzvratna kamera, meglenke spredaj in zadaj, usb, bluetooth, navigacija, alumi-
nijasta platišča, električna prtljažna vrata, bralnik prometnih znakov, vlečna kljuka, … Možnost 
financiranja brez pologa kredit/leasing.

Akcijska cena: 29.880,00 €

Akcija

OGLAS
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Stopimo skupaj: Razpisani termini in tematska področja za nova 
partnerstva in projekte Srca Slovenije

Člane ter obstoječe in potencialne prijavitelje na razpise LAS Srce Slovenije po novem letu vabimo na izkustveno izobraževanje o 
tem, kako pripraviti projekt ter se učinkovito povezati v partnerstvo za razvojno delovanje na območju LAS. Izobraževanje bomo 

izvedli v obliki delavnic skupaj z zunanjo sodelavko Natalijo Vrhunc, ki ima številne izkušnje na področju strateškega in projektnega 
organiziranja.

Na izobraževanju vas bomo podprli pri prepoznavanju potencialov za razvoj vašega kraja in območja LAS ter vas spodbudili k povezovanju 
in razvoju skupnih projektov, ki bi bili v korist skupnosti. Naučili se boste strukturirati vsebino projekta, kar je znanje, ki vam bo prišlo prav na 

LAS-ovih in tudi drugih razpisih.

Delavnice bodo potekale glede na izbrane vsebinske sklope v obliki treh zaporednih srečanj, ki se bodo vsebinsko nadgrajevala. Dobrodošli 
predvsem tisti, ki že imate svojo projektno idejo in morda tudi potencialne partnerje za skupni projekt, da bodo srečanja čim bolj učinkovita.

1. S skupino, ki jo zanima projektno povezovanje na področju OKOLJA IN REKREACIJE (trajnostni razvoj turizma, ohranjanje narave in de-
diščine ter boljša kakovost življenja), se bomo v Kulturnem domu Dolsko prvič dobili 16. 1. 2024, nato pa še 1. 2. in 15. 2. 2024, od 16.30 
do 19.00.

2. Vsi tisti, ki vas zanima LOKALNO PODJETNIŠTVO (spodbujanje podjetništva in ustvarjanje novih delovnih mest), vabljeni na prvo sreča-
nje, ki bo v KIKštarterju v Kamniku 29. 2. 2024 in nato še 14. 3. in 21. 3. 2024, od 16.30 do 19.00.

3. VKLJUČUJOČA SKUPNOST (vsebine za ranljive skupine prebivalcev, kot so mladi, starejši in invalidi) bo tema delavnic v IC Geoss v Litiji, 
14. 2. 2024 in nato še 28. 2. in 13. 3. 2024, od 16.30 do 19.00.

4. Razvojno partnerstvo želimo vzpostaviti tudi na področju LOKALNE HRANE (spodbujanje lokalne samooskrbe s hrano). Prvo srečanje 
bo potekalo v kulturnem domu v Lukovici 17. 1. 2024, nato pa še 31. 1. in 7. 2. 2024, od 16.30 do 19.00.

Udeležba je za prebivalce iz občin Dol pri Ljubljani, Kamnik, Litija, Lukovica, Moravče in Šmartno pri Litiji brezplačna. Vaš interes za 
sodelovanje vpišite v tabelo ali javite do 31. 12. 2023 na las@razvoj.si ali na 051 312 738.

Delavnice so del projekta Stopimo skupaj, ki ga sofinancirata Evropska unija iz Evropskega kmetijskega sklada za razvoj podeželja in Republi-
ka Slovenija v okviru Programa razvoja podeželja RS 2014–2020.

Ekipa LAS Srce Slovenije

Župnijska cerkev na Brdu
Četrtek, 28.12.2023, ob 18.30

Župnijska cerkev na Češnjicah
Petek, 5.1.2024, ob 18.30

Zbor sodeluje tudi pri sv. maši 
v Šentvidu pri Lukovici
Torek, 26.12.2023 ob 9.00

 Šentviški zvon
Božič
Koncert božičnih pesmi

z MePZ
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DRUŠTVO UPOKOJENCEV LUKOVICA
Stari trg 1, Lukovica

1225 LUKOVICA

OBVESTILO!
Obveščamo vse svoje člane, da bomo članarino za leto 2024 

pobirali po naslednjem razporedu:

LUKOVICA, PREVOJE, ŠENTVID, RAFOLČE: 14. 1. 2024, 
od 9.00 do 11.00, v pisarni Društva upokojencev v Lukovici;
BLAGOVICA: 21. 1. 2024, od 10.05 do 11.00, v prostorih KS 

Blagovica;
KRAŠNJA: 21. 1. 2024, od 9.15 do 10.00, v gasilskem domu v 

Krašnji;
TROJANE: 28. 1. 2024, od 9.30 do 11.00, v pisarni KS Trojane.

Hkrati vabimo k vpisu še vse tiste upokojence, ki bi želeli po-
stati naši člani. To lahko storijo ob zgoraj navedenih terminih 
ali v naši pisarni v Lukovici ob četrtkih od 15. do 17. ure. Dru-

štvena članarina znaša 15,00 €, vzajemna članarina pa 12,00 €.

Občni zbor Društva upokojencev Lukovica bo v četrtek, 
22. 2. 2024, ob 16. uri, v Gostišču pri Čebelici na Brdu.

Želimo, da vam leto 2024 prinese vse najlepše: zdravje, pogum, nova 
upanja in dneve, ki jih boste preživljali v družbi tistih, ki jih imate 

najraje!
Iskrene čestitke tudi ob dnevu samostojnosti.

DRUŠTVO UPOKOJENCEV LUKOVICA

Trud in trpljenje
tvoje je bilo življenje.

Zdaj k počitku leglo je telo,
a tvoje delo pozabljeno ne bo.

ZAHVALA

V 101. letu je k nebeškemu Očetu odšla

JULIJANA BALOH
iz Šentvida pri Lukovici.

Iskrena hvala župnikoma Juretu Ferležu in Andreju Svetetu za 
pogrebni obred, osebju DU Domžale za nego in skrb, pevcem, 

harmonikašu, pogrebnemu zavodu Vrbančič, vsem, ki ste darova-
li za maše, cvetje in sveče, izrazili sožalje in jo pospremili na zadnji 

poti.

Za dobroto tvojih rok ostala je beseda HVALA, ki v srcih bo ostala 
in bo večno lep spomin na te.

Vsi bomo enkrat zaspali,
v miru počivali vsi,

delo za vselej končali,
v hišo Očetovo šli.

ZAHVALA

Življenjsko pot je v 97. letu sklenila naša draga mama,
babica, prababica, tašča, sestra in teta

IVANA JERIN,
po domače Rihtarjeva Ivanka iz Vrhovelj.

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in znancem
za izrečena sožalja, darovano cvetje, sveče ter svete maše.

Posebna zahvala tudi župnikom Bernardu Rožmanu, Andreju 
Svetetu,

Gregorju Luštreku ter Igorju Dolinšku za poslovilni govor in
zdravniku ter patronažni službi ZD Lukovica.

Vsi njeni

Tako tiho, skromno si živel,
takšno tudi si življenje imel,
zdaj rešen vseh si bolečin,

za tabo ostal bo lep, a boleč spomin.

Svojo življenjsko pot je v 91. letu starosti sklenil naš dragi oče, dedek, 
pradedek, tast, brat, in stric

VALENTIN ORAŽEM,
po domače Stojčev Tine iz Dupeljn.

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijate-
ljem in znancem za izrečena sožalja, podarjeno cvetje, sveče 
in svete maše. Zahvaljujemo se župniku Bernardu Rožmanu 
za lepo opravljen pogrebni obred, pevcem Klape Sidro ter 

pogrebni službi Vrbančič. Hvala vsem, ki ste ga pospremili na 
njegovi zadnji poti k večnemu počitku in ga boste ohranili v 

lepem spominu.

Vsi njegovi
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Predani dobrim 

zgodbam

Naj bo sonce, dež
ali mraz,

Modri vedno pišemo za vas.

Dobre zgodbe bomo poiskali,

vse, kar si

želimo, je …
da bi nas še naprej

radi brali.

Srečno 2024!Srečno 2024!

KRIŽANKA
Uredništvo Rokovnjača
Občina Lukovica, Stari trg 1, 1225 Lukovica

Tokratna križanka ni nagradna, kljub temu 
pa lepo vabljeni k reševanju.

Nagradna križanka številke 9/2023
Geslo nagradne križanke: PRENOVLJEN MERKUR JARŠE

Nagrade MERKUR trgovine, d.o.o. prejemejo: 

• Marjetica Stražar (1. nagrada - kavni mlinček Gorenje, doza 
za špagete in božični set), 

• Jaka Drobne (2. nagrada - Aroma difuzor s palčkami, nado-
mestno polnilo za Aroma difuzor in dišeča sveča v stekleni 
posodi), 

• Ana Čebulj (3. nagrada – set vazic in desertne vilice Maku).

Za prevzem nagrade se prejemniki v času uradnih ur obrnejo na 
Občino Lukovica, Stari trg 1, 1225 Lukovica. Nagrajenci se morajo 
ob prevzemu nagrade izkazati z osebnim dokumentom. 
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VSE ZA ZDRAVO SPANJE NA ENEM MESTU.

Marko Peterka s.p.

Salon: Ihan, Breznikova 78, 1230 Domžale 

T: 01 721 12 18, G: 041 925 625, E: info@marsen.si www.marsen.si

25% 
POPUST 

NA VZMETNICE 

IN LEŽIŠČA 

VZMETNICE ∤ LATEX LEŽIŠČA
LETVENE PODLOGE ∧ POSTELJE ∧ VZGLAVNIKI

IGOR PUSTOTNIK s.p.

Stari trg 19, 1225 Lukovica

Rezervacije:
041/ 532 - 741

Naročilo jedi:
051/ 336 - 666

E-pošta: igor.pustotnik@gmail.com

Veliko sreče in 
zdravja
v prihajajočem
letu 2024
vam želi
kolektiv Furman.

Naročite kurilno 
olje na dom!
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www.halo-olje.si info@halo-olje.si
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Kakorkoli obrneš,

se splača

VISOKA KAKOVOST
NAJBOLJŠA


